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Stenografický záznam 

 

jednání 17. zastupitelstva m ěstské části Praha 10, konaného 

dne 5. června 2013 v zasedací místnosti Ú řadu m ěstské části 

Praha 10. 
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 (Jednání svoláno na 13.00 hodin.) 

 

 

 Starosta m ěstské části Praha 10 Ing. Milan Richter (dále 

jen p ředsedající): Dámy a pánové, konstatuji že je p řítomno 33 

zastupitel ů, 3 jsou omluveni, takže toto zastupitelstvo je 

usnášeníschopné. 

 

 Vzhledem k tomu, že jste do svých mailových schrán ek 

obdrželi návrh programu, p ředpokládám, že ho máte p řed sebou. 

 

 S ohledem na události posledních dn ů si dovolím navrhnout 

t ři další body programu jednání zastupitelstva: 

 

1)  Informace o pr ůběhu a d ůsledcích povodn ě v roce 2013 na 

území m ěstské části Praha 10 a jejich řešení v četn ě 

mezipoložkového p řesunu finan čních prost ředk ů. 

2)  Personální zm ěny v orgánech m ěstské části Praha 10. 

3)  Návrh zám ěru na odkoupení vily po Karlu Čapkovi. 

 

Táži se vás, zda má n ěkdo n ějaký jiný návrh na za řazení 

dalších bod ů, p řípadn ě na vy řazení t ěch, které jsou již 

navrženy. (Nikdo.) 

 

 Dávám proto hlasovat o za řazení prvního z navržených bod ů, 

a to „Informace o pr ůběhu a d ůsledcích povodn ě v roce 2013 na 

území m ěstské části Praha 10“. 

 

 (Probíhá hlasování.) 

 

 Výsledek hlasování: 

 

-  PRO hlasovalo 33 zastupitel ů, 

-  proti nebyl nikdo, 
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-  nikdo se hlasování nezdržel. D ěkuji. 

 

Tento bod bude tudíž za řazen jako bod číslo 1 dnešního 

programu. 

 

 Další návrh se týká bodu „Personální zm ěny v orgánech 

městské části Praha 10. Prosím, aby tento bod byl za řazen jako 

bod číslo 2. 

 

 O tomto návrhu dávám hlasovat. 

 

 (Probíhá hlasování.) 

 

 Výsledek hlasování: 

 

-  PRO hlasovalo 33 zastupitel ů, 

-  proti nebyl nikdo, 

-  nikdo se hlasování nezdržel. D ěkuji. 

 

Tento bod bude za řazen jako bod číslo 2 dnešního programu. 

 

 Další návrh se týkal bodu číslo 3 „Zám ěru na odkoupení 

vily po Karlu Čapkovi v Praze 10-Vinohradech“. 

 

 O tomto návrhu dávám hlasovat. 

 

 (Probíhá hlasování.) 

 

 Výsledek hlasování: 

 

-  PRO hlasovalo 33 zastupitel ů, 

-  proti nebyl nikdo, 

-  nikdo se hlasování nezdržel. D ěkuji. 
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Tento bod bude za řazen jako bod číslo 3 dnešního programu. 

 

 Nyní vás žádám o hlasování o návrhu programu dnešn ího 

zasedání jako o celku. 

 

 (Probíhá hlasování.) 

 

 Výsledek hlasování: 

 

-  PRO hlasovalo 33 zastupitel ů, 

-  proti nebyl nikdo, 

-  nikdo se hlasování nezdržel. D ěkuji. 

 

Konstatuji, že program dnešního 17. zasedání 

zastupitelstva byl schválen a budeme se jím řídit. 

 

 Nyní vás žádám o odsouhlasení ov ěřovatel ů zápisu 

z dnešního zasedání. Navrhuji, aby jimi byli 

 

-  kolega Weinert a 

-  kolega Lipovský. 

 

(Oba jsou p řítomni a s návrhem souhlasí.) 

 

Má někdo n ějaký další návrh? (Nikdo.) 

 

 O návrhu dávám hlasovat.  

 

 (Probíhá hlasování.) 

 

 Výsledek hlasování: 

 

-  PRO hlasovalo 32 zastupitel ů, 

-  proti nebyl nikdo, 
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-  nikdo se hlasování nezdržel. D ěkuji. 

 

 Mám zde technickou zprávu od pana vedoucího odboru  

životního prost ředí, který zajiš ťuje rozmnožení materiálu 

k prvnímu bodu programu, kterým je povod ňová informace, 

nicmén ě si myslím, že k jeho projednávání m ůžeme p řistoupit, 

protože tuto informaci m ůžeme bez problém ů podat. 

 

 Otevírám tudíž projednávání 1.  bodu schváleného programu, 

kterým je  

 

Informace o pr ůběhu a d ůsledcích povodn ě v roce 2013 na území 

městské části Praha 10 a jejich řešení v četn ě mezipoložkového 

přesunu finan čních prost ředk ů. 

 

 

 Po čítejme s tím, že toto bude jenom pr ůběžná informace. 

 

 Voda v Boti či a na naší m ěstské části opadává, pr ůtok je 

v tuto chvíli 6 kubík ů za vte řinu, což je dobrá situace, 

protože v t ěch nejv ětších náporech Boti čem protékalo 95 

kubík ů, což byla pro Záb ěhlice hranice katastrofy.  

 

 Mohu říci, že jsme ud ělali, aspo ň doufám, maximum. Náš 

krizový a povod ňový štáb, který je stále v činnosti, stále 

zasedá, se zabývá pomocí a odstra ňováním škod, a ť už se týkají 

materiálního zabezpe čení na úrovni všech stup ňů, které si 

vůbec dokážete p ředstavit, nebo ur čité morální pomoci 

postiženým. 

 

 K za čátku povodn ě došlo v ned ěli, kdy jsme jako krizový 

štáb zasedli v  9 hodin. Celá záležitost se velmi r ychle 

rozeb ěhla, bohužel jsme nem ěli informace o tom, že se n ěkdo 

chystá vypustit hostiva řskou p řehradu. 
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 Úpln ě stejn ě na tom byla radnice Prahy 15, která byla 

první na řadě, pak to p řešlo na Prahu 10, 4 a 2, které byly 

skute čně Boti čem velmi významn ě zasaženy. 

 

 Na magistrátu v pr ůběhu nocí pravideln ě zasedal krizový 

štáb, u nás tomu bylo stejn ě. V materiálu jsou uvedeny i 

přesné časy, kdy krizový štáb zasedal. Tento krizový štáb u  

nás čítal cca 50 lidí. 

 

 Sešla se nejenom celá rada m ěstské části, ale i p ředsedové 

výbor ů, zástupci jednotlivých politických stran v četn ě 

opozice, za což musím pod ěkovat panu kolegovi Narovcovi a paní 

Čunátové, protože tam jsme si všichni uv ědomili, že toto 

samozřejm ě není o politice, ale o tom, jak co nejrychleji 

pomoci. 

 

 Musím říct, že náš Ú řad z hlediska personálního zázemí 

zafungoval velmi dob ře, protože jenom pokud jde o pracovníky 

Úřadu z dnešních zhruba 350 osob se na odstra ňování následk ů 

povodn ě a zajiš ťování pot řebných v ěcí podílelo více než 50 

pracovník ů. 

 

 Jenom pro p ředstavu chci říct, že tento krizový štáb 

zasedal non stop, ze za čátku každé 2 hodiny, jak mi napovídá 

paní místostarostkyn ě Kleslová, pozd ěji po 3 – 4 hodinách, 

tzn. i v noci a v ranních hodinách. Byl a stále to je obrovský 

nápor na fyzické možnosti jednotlivých pracovník ů, a to i 

radních. Proto dnes vypadáme možná trochu pobledle,  s kruhy 

pod o čima, za což se omlouváme, ale myslím, že se ud ělalo 

všechno, co se v daný moment ud ělat dalo. 

 

 Situaci v Praze jste ur čit ě monitorovali. Zásadní byl stav 

na Vltav ě a tady je pot řeba zmínit, že by ť byl ur čitý 
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počáte ční chaos i v krizovém štábu na hlavním m ěst ě Praze, kam 

jsme ze za čátku p řizváni nebyli, ale následn ě se vše vyjasnilo 

musím konstatovat, že se poda řilo, že aspo ň centrum Prahy bylo 

ochrán ěno, za což samoz řejm ě pat ří dík i krizovému štábu 

Magistrátu hlavního m ěsta Prahy. Vždy jsme byli v úzkém 

kontaktu, i když, jak jsem už nazna čil, to chvílemi 

zadrhávalo. 

 

 Musím říci, že hlavn ě v za čátku nebýt profesionální pomoci 

našeho integrovaného záchranného systém a bezpe čnostních 

složek, pak by z mého pohledu hrozily i ztráty na z draví a 

životech, ale to se zapla ť pánb ůh nestalo. 

 

 Obrovský dík, pánové tu jsou p řítomni, pat ří 

 

-  řediteli 4. obvodního ředitelství Policie České republiky 

panu plk. Procházkovi (potlesk), pod ěkování pat ří nejenom 

vám, ale i vašim lidem, 

-  panu řediteli obvodního ředitelství M ěstské policie Praha 

10 panu Bc. Ridlovi (potlesk), 

-  a jak se v angli čtin ě říká „last but not lest“ veliteli 

hasi čského sboru npor. Ji římu Moravcovi (potlesk). 

 

Na dokreslení situace, když se Boti č rozvodnil, naší první 

snahou bylo evakuovat Sámovku, kde se toho ujal pan  

místostarosta Zoufalík, který ve spolupráci s hasi či a 

s policií za čal organizovat práce na míst ě. 

 

 V za čátku jsme nem ěli p řístup k písku, k pytl ům, shán ěli 

jsme je všude po m ěst ě, nebyli lidi. 

 

 Pan místostarosta ve spolupráci s policií a s hasi či 

nejd říve sehnal tatrovky, následn ě jsme se rozhodli Sámovku 

evakuovat, zhruba jsme evakuovali 45 senior ů. Tuto záchrannou 
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akci op ět za krizový štáb m ěstské části řídil pan 

místostarosta Zoufalík a myslím, že to bylo dob ře. 

 

 Díky bohu už dnes m ůžeme říci, že Sámovka nedoznala 

nějakých významných škod a pokud jde o evakuaci byli jsme 

v Praze v ůbec první, kte ří museli evakuovat. 

 

 Co se týká menších vodních tok ů, m ěli jsme druhou nejv ětší 

evakuaci v rámci Prahy.  

 

 Shán ěly se autobusy, sanitky, protože n ěkte ří naši senio ři 

nebyli v takové kondici, aby byli sami schopni DPS opustit. 

 

 Paraleln ě probíhala akce v Záb ěhlicích, kde nám nejv ětší 

problémy d ělaly mosty, m ůstky, kde se zachytávala prkna, ale 

musím říct, že jsme tam všichni byli na míst ě, ale m ůžu říct, 

že beznad ěj v o čích lidí byla strašlivá. Skute čně jsme se 

snažili pomáhat, jak to šlo. 

 

 Problémy byly i s tou tzv. povod ňovou turistikou, protože 

mnoho lidí, i malé d ěti, se tam chodili fotit, takže tady byla 

opět velká pomoc bezpe čnostních složek a hasi čů p ři 

odstra ňování zábran v rámci ochrany osob, zavíraly se části 

komunikací. Tento stav byl skute čně d ěsivý, šílený. V rámci 

Boti če jsme se snad dostali na n ějakou 120letou vodu, takže si 

to asi dokážete p ředstavit. V Záb ěhlicích byla v souvislosti 

s Boti čem situace ješt ě o n ěco horší než v roce 2002. 

 

 Povod ňová vlna p řišla velmi rychle a kolega Zoufalík mi 

napovídá, že z 0,75 kubíku standardního pr ůtoku došlo k posunu 

na 95 kubík ů b ěhem chvíle, které spláchly všechno možné. 

 

 Materiál k tomuto bodu programu už máte pravd ěpodobn ě p řed 

sebou, za což jsem rád. Jsou tam fotografie, máme t aké ur čitou 
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prezentaci, abyste si dokázali p ředstavit, jak to vypadalo na 

míst ě. 

 

 Rád bych ješt ě p ředal slovo panu místostarostovi pro 

dopln ění této informace.  

 

 

 Pan Zoufalík: Ješt ě jednou dobrý den, dámy a pánové! 

 

 Vývoj situace byl velmi rychlý. Chci podtrhnout, ž e první 

informace o tom, že se na nás valí velká voda, jsme  se 

dozv ěděli od ob čanů Prahy 15, kte ří nám za čali volat o 

záchranu. Oni nás totiž stále ješt ě chápou jako „desítku“. 

 

 Vstoupili jsme v kontakt s řídícími pracovníky 

z patnáctky, kte ří nás ujistili o tom, že situace je opravdu 

závažná. Jako prvotní problém jsme vyhodnotili DPS v Sámov ě, 

kde bylo 45 senior ů, z toho 10 ležících a 12 na kole čkových 

židlích. 

 

 Ve chvíli, kdy jsme vy řešili tuto krizovou situaci, 

otev řeli jsme evakua ční centra, 4 místa, kde jsme vydávali 

pytle s pískem, získali jsme 10 tisíc pytl ů, 8 tatrovek 

s pískem, což byl unikát, protože písek v té chvíli  v Praze 

nebyl. 

 

 Myslím si, že tak, jak říkal pan starosta, jsme b ěhem 

několika hodin vytvo řili tým lidí, kte ří opravdu dokázali 

posunout v ěci správným sm ěrem, dokázali velice operativn ě 

reagovat na vzniklou situaci a možná, že také jenom  souhra 

náhod cht ěla tomu, že problémy nebyly mnohem v ětší. 

 

 Sta čilo totiž 40 cm do vylití Boti če v oblasti 

Petrohradské, kde by došlo k vylití v ulicích Na lo uži, 



P10-068058/2013 

 
Zveřejn ěna je upravená verze stenozáznamu z d ůvodu dodržení p řiměřenosti 
rozsahu zve řej ňovaných osobních údaj ů podle zákona č. 101/2000 Sb., o 
ochran ě osobních údaj ů.  
 

10 

K louži a v Obloukové, kde máme LDN se 120 ležícími  pacienty. 

 

 Kritická situace se našt ěstí v pravý čas stabilizovala, 

protože hrozilo vylití p ři 100 kubících na metr krychlový a 

Boti č se zastavil na n ějakých 95 kubících. 

 

 Následn ě jsme poté za čali řešit v ěci, které se řešit 

musely, tzn. materiální a morální pomoc postiženým lidem. 

 

 Tato pomoc b ěží až dosud, v tuto chvíli jsou naši 

pracovníci v terénu a koordinují další pomoc nap říklad 

v oblasti Hamerského rybníka, kde jsou nejvíce post ižené 

obytné domy, a po čítáme s tím, že do pátku bychom m ěli tyto 

věci aspo ň z v ětší části řešit. 

 

 Nechci se vracet k tomu, k čemu došlo, ale pokud by bývalo 

došlo k lepší koordinaci ze strany magistrátu, prot ože 

hostiva řská p řehrada je ve vlastnictví hlavního m ěsta Prahy, 

provozuje ji hlavní m ěsto Praha, nedozv ěděli jsme se v čas o 

vzniklé situaci, a tato informace by p řišla v čas, k mnoha 

problém ům by z řejm ě ani nedošlo. To je ale už zbyte čně te ď 

konstatovat.  

 

 Shrnul bych proto základní informace: 

 

-  první operativní kroky jsme zvládli a 

-  chci pod ěkovat všem t ěm, kte ří se na tom ú častnili, 

-  za t ři dny má každý z nás v jednom kuse „naspáno“ cca 6 

hodin a od v čerejška jsme veškeré síly nap římili na 

odstra ňování vzniklých škod, 

-  včera v odpoledních hodinách jsme vrátili všechny sen iory 

zpět do domova s pe čovatelskou službou. Po celou tu dobu 

bylo o n ě pe čováno, ležící pacienti byli v naší LDN, ti, 

kte ří byli pohybliví nebo jsou na kole čkových k řeslech, 



P10-068058/2013 

 
Zveřejn ěna je upravená verze stenozáznamu z d ůvodu dodržení p řiměřenosti 
rozsahu zve řej ňovaných osobních údaj ů podle zákona č. 101/2000 Sb., o 
ochran ě osobních údaj ů.  
 

11 

byli v Penzionu Malešice. 

 

 Ješt ě jednou bych cht ěl všem pod ěkovat a myslím si, že 

jsme prokázali, že jsme schopni zvládnout krizovou situaci, 

protože tato situace byla opravdu mimo řádná, ale doufám a 

věřím, že se nám Boti č dlouhou dobu podobným zp ůsobem op ět 

neprojeví. D ěkuji. 

 

 

 P ředsedající: Ješt ě bych cht ěl pod ěkovat hlavn ě 

dobrovolník ům. Opravdu tam p řicházeli lidé, kte ří vyšli 

z domova a pomáhali napl ňovat pytle pískem. Bylo to opravdu 

moc hezký! 

 

 Máme tady ur čitou prezentaci, kterou jsem sám ješt ě 

nevid ěl, protože je pot řeba si uv ědomit, že tém ěř všichni 

vedoucí pracovníci a i ti další jsou stále bu ď v terénu nebo 

pracují na odstra ňování povodní. Tolerujte proto, prosím, onen 

krátký časový úsek, b ěhem kterého jsme to p řipravili, abyste 

vy všichni m ěli alespo ň n ějakou p ředstavu. 

 

 Opakuji, že je to jenom pr ůběžná v ěc, na dalším 

zastupitelstvu za 14 dní a na dalších budeme pokra čovat 

v informacích o tom, jak to vlastn ě vypadá. 

 

 O slovo se hlásí pan tajemník. 

 

 

 Pan Slavík: Jenom bych informoval o tom, jak probíhají 

práce v sou časné dob ě. 

 

 Krom ě call centra máme zprovozn ěné dv ě krizové linky, kde 

sedí dv ě naše pracovnice 24 hodin denn ě non stop a vy řizují 

požadavky, protože jsme te ď ve fázi odstra ňování škod, takže 
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pomáháme ob čanům s dodávkou materiálu, dezinfek čních 

prost ředk ů, ochranných od ěvů, lopat, koš ťat apod. 

 

 Musím říct, že v tomto sm ěru pon ěkud selhává magistrát, 

takže to všechno po řizuje m ěstská část ze svých prost ředk ů a 

operativn ě se to snaží dodávat na místo, p řípadn ě to vydává 

prost řednictvím výdejního místa, které je umíst ěno v Základní 

škole B řečťanová. 

 

 Ješt ě bych uvedl jednu aktuální informaci. Platí zákaz 

vstupu do dvou park ů, a to Heroldových sad ů a U vršovického 

nádraží. 

 

 Ob čané tento zákaz pravideln ě porušují, proto jsme tam 

poslali hlídky m ěstské policie. Zákaz byl vydán s ohledem na 

dlouhotrvající dešt ě, kdy je promá čená p ůda a hrozí vyvrácení 

strom ů. Už se to bohužel stalo v Pr ůhonicích, kde strom zabil 

jednu ženu, která i p řes zákaz vstupu šla ven čit psa. 

 

 I nadále probíhá odstra ňování škod. Na Praze 10 nám už 

popadaly n ějaké stromy, ale podle informace od pana vedoucího 

všechny jsou odstran ěny a všechny ulice by m ěly být pr ůjezdné 

a pr ůchozí. 

 

 Tolik pro informaci a p ředávám slovo panu starostovi. 

 

 

 P ředsedající: Děkuji. Prošel bych pokud možno rychle 

prezentaci. 

 

-  Tady vidíte p řehled zátopových území v Praze 10, kam se 

vylila voda, 

-  zde jsou úseky v ulici Sámov ě, U vršovického nádraží a 

Petrohradské, kde jsme m ěli hlídky, protože naši 
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pracovníci spole čně s policií i p řes noc hlídkovali, a 

informace jsme m ěli nejenom ze štábu, ale m ěřili jsme to 

také p římo na míst ě, protože situace na míst ě je vždy 

trochu jasn ější a p řesn ější, 

-  vidíte, co se stalo ve Vršovické, Petrohradské, u 

Bohémky, 

-  seřadišt ě v Petrohradské, 

-  Bohdalecká. 

 

Tam, kde je hodn ě modré barvy, p ředstavuje to velký malér 

na Boti či. 

 

- Hamersport to bohužel tém ěř definitivn ě smetlo,  

- u záb ěhlického zámku bylo jedno z nejproblemati čt ějších 

míst, kde probíhal zásah, 

- tady je Interspar, kde je okraj naší m ěstské části, ale 

voda skute čně postupovala velmi rychle. 

 

 Tady vidíte fotografie, které jsou od „Hamráku“, v idíte 

zatopení. V t ěchto chvílích se ješt ě řeší jejich umíst ění na 

web, takže k nim budete mít p řístup. Jak vidíte, ulice jsou 

skute čně brutáln ě zatopeny.  

 

 Tady vidíte situaci v ulici Prá čské pod vršovickým zámkem. 

 

 Nejv ětší problém s otevíráním máme s tím, abychom m ěli 

statické posudky k tomu, že m ůžeme otev řít mosty, že jsou 

v po řádku, že nedošlo k n ějakému statickému narušení, takže to 

všechno se řeší. 

 

 Ješt ě jednou se omlouvám za to, že tato prvotní informac e 

je v této form ě, ale na dalším zastupitelstvu budeme 

pokra čovat. D ěkuji. 
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 V souladu s naším Jednacím řádem d říve než otev řu diskusi, 

na úvod je p řihlášen ob čan Prahy 10, a to pan *******, takže 

ho žádám, aby se ujal slova. Po n ěm budou moci hovo řit 

zastupitelé. 

 

 

 Pan ******* : Dobré odpoledne! Jenom chci osobn ě pod ěkovat 

a za čal bych hlavn ě dobrovolníky, protože ti jsou všude t ěmi 

nejd ůležit ějšími. 

 

 Ne říkám to te ď politicky, ale jako člov ěk, jehož rodinu ve 

st ředních Čechách povodn ě zasáhly. D ěkuji proto za kooperaci. 

 

 V čera jsem slyšel ministra Chalupu, který říkal, abychom 

se vyhýbali n ějakým politickým interpretacím a nechali si to 

na čas, kdy bude zú čtováno, co kdo m ěl ud ělat, ne v dob ě, kdy 

povodn ě ješt ě probíhají. V sociálních sítích se to už vzájemn ě 

r ůzně „osoluje“, takže prosím o jakousi zdrženlivost. D ěkuji. 

 

 

 P ředsedající: Také d ěkuji. Dalším p řihlášeným do diskuse 

je pan Svoboda. Prosím. 

 

 

 Pan Svoboda: Děkuji za slovo, pane starosto. P řiznám se, 

že nebudu politický, ale trochu osobní. P ředem říkám, že tato 

řeč nemá sloužit k tomu, abych zpochybnil jedno jediné  slovo 

pana starosty, až na jednu v ětu, kterou jsem vnímal tak, že 

pochválil krizový štáb hlavního m ěsta Prahy, protože s tím 

nesouhlasím. 

 

 P ředsedající: Za Vltavu. 
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 Pan Svoboda: Dobře, ta se Prahy 10 zase tolik netýká, 

takže pak nejsme v rozporu. 

 

 Nyní k tomu osobnímu. Řeknu vám v zásad ě banální v ěc. 

 

-  Postavíte nebo zrekonstruujte d ům, 

-  položíte podlahy, 

-  koupíte a postavíte kuchy ňskou linku, ve které jste ješt ě 

neva řili ani kafe, 

-  koupíte televizi, seda čku, koberce atd., 

-  ješt ě tam nebydlíte a p řemýšlíte o tom, ve kterém 

okamžiku se nast ěhujete 

 

a pak n ějaký idiot, který se bojí vzbudit svého vedoucího, aby 

s ním prokonzultoval, jaký m ůže pustit pr ůtok, ho prost ě 

nevzbudí.  

 

 Tady se ví o tom, že týden prší, týden se nic ned ěje, 

denně se ti, kte ří tam bydlí, dívají na Boti č a jsou v klidu, 

protože jeho pr ůtok je zkrátka n ěkde na úrovni 2, 3 kubík ů. A 

pokud jsou tyto informace správné, potom ješt ě v 6 hodin 

v ned ěli byl pr ůtok na této úrovni. A v 9.30 hodin, protože 

v 10 hodin jsem byl osobn ě p řítomen tomu, kdy to najednou 

vlétlo do ulice K prádeln ě, na Hamr a najednou byl pr ůtok 90 

kubík ů. 

 

 Z ulice K prádeln ě se prost ě stala řeka, v proluce, kde to 

natékalo, dokonce divoká řeka, takže tam to prost ě bylo na 

raft. 

 

 Pak opadne voda, vstoupíte do bytu a zjistíte, že je tam 

několik centimetr ů bláta, ve kterém je olej, výkaly a nevím co 

jiného. 
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 Na parcele jsem „potkal“ 10 po číta čů, n ěkolik popelnic, 

několik kubík ů d řeva. 

 

 Podotýkám že 24 hodin p ředtím, než se to stalo, jsem ješt ě 

herbicidem cht ěl likvidovat pampelišky, abych m ěl p ěkný 

trávník (oživení), ale o 24 hodin pozd ěji nejenže tam nemám 

trávu, nemám tam ani jednu kytku, dokonce ani plot,  který stál 

statisíce, takže pak vám opravdu z ůstanou jenom o či pro plá č. 

 

 ( Časový limit.) 

 

 Podotýkám, že kdyby n ěkde n ěco prasklo, pak ani nepípnu, 

ale došlo k tomu jenom v d ůsledku n ějaké blbosti, 

nezodpov ědnosti lidí. 

 

 A op ět: kdyby byl rok 2002, kdy s tím nebyla zkušenost, 

bych také nebyl tak kritický, ale tato zkušenost by la a v ědělo 

se o tom, neodpoušt ělo se, mimo jiné se neodpoušt ělo ani na 

vltavské kaskád ě, protože Orlík, Slapy byly plné. Týden 

pršelo, ale neodpoušt ělo se. 

 

 Jestliže v 10 hodin dorazila vlna, ve čer už to opadávalo a 

ráno už to bylo bez vody, potom v ěřím, že pokud by tato nádrž 

byla poloprázdná, byla by tu hlavní vlnu schopná za chytit a 

škody by byly desetinové. 

 

 Kdybychom to v ěděli o hodinu, dv ě d říve, stihlo by se 

napytlovat, škody by byly tém ěř nulové. Takto jsou ve stovkách 

milion ů korun, protože jestliže pan starosta řekl, že 

například z areálu na Hamru nezbylo skoro nic, tam od p ovodn ě 

jedou non stop čerpadla a stále ješt ě to tam není bez vody, na 

beach h řištích by se dnes mohl jezdit spíše motocross, to m á 

tak ten správný profil. 
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 Pro nás všechny v naší ulici to znamená zadlužit s e a 

řešení je to na léta. 

 

 Znovu říkám: kdyby jenom n ěkdo zvedl telefon, kdyby tam 

někdo projel s tlampa čem nebo řekl – zabalte to. Z tamní ulice 

nikdo nestihl vyst ěhovat auta, nábytek, takže ti, kte ří m ěli 

tu možnost, ve finále otev řeli vrata, aby ta řeka tím barákem 

protékala, aby jim to ta vrata prost ě neurvalo. 

 

 Ve finále chci také pod ěkovat, protože v život ě jsem 

nepot řeboval státní, m ěstskou policii, ale oni byli skv ělí. 

Záchraná ři byli skv ělí, Jana Tonichová (?) byla skv ělá. ( Říkal 

to tak rozechv ělým hlasem, že jméno nebylo rozum ět.)  

 

Děkuji. 

 

 

 P ředsedající: O slovo se dále hlásí kolega Boris Š ťastný. 

Prosím. 

 

 

 Pan Š ťastný: Děkuji. Po tomto vystoupení t ěžko říkat n ěco 

víc. 

 

 Tato katastrofa je v celé zemi a myslím si, že až to 

všechno skon čí, budeme se muset z toho ponau čit. Stejn ě jako 

se Praha ponau čila p řed 10 lety v okolí Vltavy, myslím si, že 

nás to čeká i v Praze 10. 

 

 To, co se odehrálo v Záb ěhlicích, se neodehrálo jenom 

v okolí ulice Prá čské, ale jak správn ě říkal pan starosta, ono 

to smetlo kus Prahy 15. Podle mých informací tam ta to vlna 

přišla do jednoho z hotel ů, kde v pokojích leželi zahrani ční 

turisté, vyrazilo jim to dve ře a pod proudem tam z ůstali ve 
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vod ě, což je prost ě neuv ěřitelné. 

 

 Ono to samoz řejm ě má své p ří činy, které se nepochybn ě 

budou hledat, Praha se z toho bude muset ponau čit, bude si 

muset uv ědomit, že tady není jenom Vltava, ale že jsou tady 

potoky, jako je Boti č nebo Rokytka, ze kterých se v p řípad ě 

povodní stávají divoké řeky. 

 

 V p řípad ě hostiva řské p řehrady je evidentní, že po 

rekultivaci ze strany hlavního m ěsta Prahy byla napln ěna 

bezezbytku, že neexistovalo žádné krizové řízení vypoušt ění 

této p řehrady, p řípravy na to a v ůbec ani informovanosti. 

Myslím, že z toho se do budoucna pou čit budeme muset. 

 

 Je to samoz řejm ě nešt ěstí pro lidi, kte ří žijí a bydlí, 

jak tady popisoval m ůj poslanecký kolega Svoboda, podél oné 

„ řeky“ v zátopové oblasti, ale chci ješt ě upozornit na to, co 

nás čeká do budoucna. Jde o to opravdu se zamyslet nad o blastí 

Vršovic. 

 

 Jde o obrovské pod ěkování nejenom vedení m ěstské části, 

úředník ům, složkám záchranného systému, státní, m ěstské 

policii, hasi čům atd. Osobn ě jsem sledoval jejich práci. 

 

Chci říct, že jenom absolutní shodou náhod Léka řský d ům 

v podstat ě byl zav čas vyst ěhován, a to jednak díky ob ětavosti 

tamních pracovník ů, jednak díky tomu, že nebyl v úplném 

provozu.  

 

Je pot řeba si totiž uv ědomit, že m ěstská část tam vedle 

sociální části má i část zdravotní a v ůbec nedokáži domyslet, 

kdyby voda stoupla a dostala se do podzemí, kde jso u 

technologie, které tento d ům řídí, je tam mimo jiné 

naplánována intenzivní pé če, tzn. l ůžka následné intenzivní 
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péče, kdy lidé budou závislí na ventilátorech, na p řístrojích, 

co by se v tu chvíli stalo.  

 

 Měli bychom tam n ěkolik desítek pacient ů, s nejv ětší 

pravd ěpodobností by došlo k výpadku proudu a v ůbec si nedovedu 

představit, jak bychom tuto situaci řešili. 

 

 Pro m ěstskou část to bude do budoucna, a je to moje velká 

prosba k vám všem, znamenat, že v okolí Boti če se budeme muset 

zamýšlet nad protipovod ňovou ochranou. Nem ůže se prost ě stát, 

pokud by v budoucnu došlo k jakékoliv podobné chyb ě na stran ě 

hostiva řské p řehrady nebo k n ějaké jiné živelné katastrof ě, 

aby tam došlo k vylití sm ěrem ke zdravotnickým a sociálním 

provoz ům. 

 

 Jenom upozor ňuji, že vedle Sámovy je zimní stadion, kde je 

obrovská technologie chlazení, a pokud by se tam do stala voda, 

z ni čeho nic by se tam dostaly do vzduchu chemikálie a 

představte si ty desítky a stovky imobilních lidí, kt eré 

bychom vlastn ě v prost ředí chemické kontaminace evakuovali. 

 

 Tam se tudíž budeme muset zamýšlet nad n ějakými 

protipovod ňovými zábranami a budeme si muset uv ědomit, že 

Praha není jenom Vltava a že skute čně tento stav bude nutné 

řešit. 

 

 Moje velké pod ěkování ješt ě jednou všem a zapla ť pánb ůh, 

že to tady v tuto chvíli dopadlo tak, jak to dopadl o, protože 

to skute čně mohlo dopadnout h ůř. D ěkuji. 

 

 P ředsedající: Také d ěkuji. O slovo se hlásí kolega 

Weinert. Prosím. 
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 Pan Weinert: Dobré odpoledne, vážené kolegyn ě, vážení 

kolegové! 

 

 I já bych rád navázal na své p ředřečníky, ale p ředevším 

bych cht ěl pod ěkovat vedení m ěstské části, zejména panu 

místostarostovi Zoufalíkovi, za jeho enormní nasaze ní p ři 

řešení t ěchto kritických a složitých situací, podle mého 

názoru za správné řešení, protože byla uchrán ěna spousta 

majetku a zachránilo se množství dalších v ěcí. 

 

 Jsem pam ětníkem a zažil jsem onu velkou vodu v roce 2002. 

Tenkrát jsme s bývalým starostou Karlem Výrutem jel i na hráz 

hostiva řské p řehrady, kde jsme našli hrázného v pon ěkud 

podnapilém stavu. Tenkrát došlo ke stejným chybám, ke kterým 

došlo dnes: 

 

-  první chybou bylo, že se neza čalo odpoušt ět d říve, 

-  druhou chybou bylo, že nebyl nikdo varován p ředtím, než 

začali. 

 

To jsou dv ě velké chyby, které vlastn ě zp ůsobují ono velké 

nešt ěstí a velkou záplavu, které se dalo t řeba i částe čně 

předejít. 

 

 Moje otázka tudíž zní: co dál? To tu budeme čekat na další 

vodu za 10 let? 

 

 Byl bych rád, aby m ěstská část u činila n ějaké kroky, možná 

i kroky právní, k tomu, aby se tato situace neopako vala, tzn. 

jednat s pražskými lesy nebo s Lesy České republiky, kterým to 

pat ří, aby se řídily selským rozumem a v ěděly, že když 14 dní 

prší, m ělo by se skute čně za čít odpoušt ět, protože z řejm ě 

přijde n ějaká voda z okolních tok ů, luk a polí. 
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 Cht ěl jsem tady proto p řipomenout, že bychom m ěli ud ělat 

preventivn ě n ějaké kroky k tomu, aby se to už pot řetí 

neopakovalo. D ěkuji. 

 

 

 P ředsedající: Také d ěkuji. Slovo má kolegyn ě Cabrnochová. 

Prosím. 

 

 

 Paní Cabrnochová: Děkuji, pane starosto. 

 

 Cht ěla bych pod ěkovat všem koleg ům a zam ěstnanc ům Úřadu, 

kte ří se od ned ěle ú častnili p ři záchranných pracích a 

angažovali se v krizovém štábu. 

 

 Všichni pracovali s maximálním nasazením, b ěhali po 

ulicích, snažili se za řizovat maximum v ěcí.  

 

Sháněli jsme si informace sami, protože jsme je od nikoh o 

nedostávali. Co hodinu jsme komunikovali s Lesy hla vního m ěsta 

Prahy a s hrázným, abychom sami získávali informace  o tom, 

jaký je p řítok do p řehrady, jak vysoko je hladina v p řehrad ě a 

kolik vody se vypouští. Tyto informace bychom totiž  

nedostávali. 

 

 Díky tomu se nám poda řilo situaci zvládnout tak, jak se 

zvládnout poda řilo. Kdybychom tyto informace m ěli, mohli 

bychom obyvatele upozornit a mohli bychom ud ělat ur čitá 

opat ření.  

 

 Kolikrát ješt ě budeme muset čelit t ěmto situacím, než se 

z toho ponau číme? 

 

 Měla jsem za to, že rok 2002 byl velkou školou. Opaku je se 
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„nemlich“ to samé. Bu ďme zodpov ědnými, neházejme na sebe 

špínu, dejme ruku k dílu. 

 

 Když jsem s panem kolegou Š ťastným u Sámovky pytlovala, 

vid ěla jsem úžasné lidi, kte ří vybíhali z okolních dom ů, aby 

mohli pomoct, ptali se, jak pomoci mohou. 

 

 Jak říkal pan starosta: ano, máme všichni naspáno asi še st 

hodin. Když se p ůjdete podívat do našich kancelá ří, leckte ří 

tam stále ješt ě mají špinavé oble čení a holinky. 

 

 Prosím, a ť funguje komunikace mezi hlavím m ěstem a 

městskými částmi, jsme sou částí celého m ěsta, pracujme 

dohromady. 

 

 D ěkuji všem, kte ří se podíleli na záchran ě obyvatel i 

majetku. 

 

 

 P ředsedající: Také d ěkuji za váš p řísp ěvek. 

 

 Vzhledem k tomu, že jsme vy čerpali všechny p řísp ěvky do 

diskuse, jenom bych se cht ěl vrátit k p ředloženému tisku. 

 

 Je v n ěm navrženo n ěkolik v ěcí. Jednou ze zásadních je, 

abychom z řídili speciální kolonku rozpo čtu na pomoc p ři řešení 

povod ňových škod. 

 

 Rada m ěstské části dnes na svém zasedání navrhla, aby tato 

položka byla pro za čátek napln ěna z rezervy ve výši 2 milion ů 

korun. Jestliže by bylo pot řeba více, p řišli bychom s tímto 

požadavkem do zastupitelstva. Rada má ješt ě pochopiteln ě 

možnost tuto položku doplnit podle toho, jak budou přicházet 

jednotlivé požadavky. 
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 Ješt ě chci dodat, že tato částka je odhadnuta, její gró je 

o vysouše čích, o čerpadlech, o hygienických pom ůckách, 

nástrojích všeho druhu. Možná, že to ani této částky 

nedosáhne, protože se už na nás obracejí i firmy, k teré pro 

nás d ělají v ěci zdarma, respektive sem volají a necht ějí 

zaplatit faktury, což je také fakt, který je hodný ocen ění. 

 

 Komplexní zprávou se budeme zabývat pravd ěpodobn ě za 14 

dní na řádném zasedání zastupitelstva, na záv ěr to ješt ě 

ohlásím, protože ur čit ě bychom se v červnu m ěli ješt ě jednou 

sejít, a budeme to řešit. 

 

 Pokud má n ěkdo z vás n ějaký jiný návrh ke zmi ňované 

částce, abychom uvolnili více nebo mén ě, máte možnost. Myslím 

si, že je to zatím částka optimální, nicmén ě jestli n ěkdo 

z vás má n ějaký jiný návrh, nech ť se p řihlásí. (Nikdo se 

nehlásí.) 

 

 Prosím proto p ředsedu návrhového výboru o p ředložení 

návrhu usnesení. 

 

 

 Pan Hošek: Děkuji za slovo. Myslím, že je všechno uvedeno 

v písemné podob ě, takže není nutné tento bohat ě strukturovaný 

návrh usnesení číst, a proto navrhuji, abychom hlasovali o 

návrhu usnesení v p ředloženém zn ění beze zm ěny. 

 

 

 P ředsedající: Děkuji. O návrhu dávám hlasovat. 

 

 (Probíhá hlasování.) 

 

 Výsledek hlasování: 
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-  PRO hlasovalo 32 zastupitel ů, 

-  proti nebyl nikdo, 

-  nikdo se hlasování nezdržel. D ěkuji. 

 

Dříve než p řistoupíme k projednávání dalšího bodu po řadu, 

požádal bych p řítomné hosty, aby p ředstoupili k p ředsednickému 

stolu, abych jim mohl ješt ě jednou osobn ě pod ěkovat. 

 

 Prosím  

 

-  pana ředitele obvodního ředitelství Policie České 

republiky plk. Lu ďka Procházku, 

-  pana ředitele obvodního ředitelství M ěstské policie Praha 

Bc. Michale Ridla a 

-  velitele hasi čského sboru npor. Ji řího Moravce, 

 

aby p ředstoupili. 

 

 (Jmenovaní p ředstupují za dlouhotrvajícího potlesku p řed 

předsednický st ůl a pan starosta jim d ěkuje za p řístup 

k povodním na m ěstské části.) 

 

 P ři hlasitém potlesku zazn ělo „fungujeme dál“, což hovo ří 

za vše. 

 

 

 P řistoupíme k projednávání dalšího bodu programu, kte rým 

je bod po řadové číslo  

 

2. 

 

Personální zm ěny v orgánech m ěstské části Praha 10. 
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 Mně v tuto chvíli nezbývá nic jiného než zastupitel ům 

oznámit, že byl v našem zastupitelstvu vytvo řen nový klub, 

který se skládá z nezávislých, takže má i takový ná zev, a čítá 

4 členy. 

 

 Jestli si mohu zjednodušen ě dovolit celou záležitost 

uvést, Nezávislí se rekrutují z řad klubu ODS, protože dva 

naši významní dlouholetí členové ODS a p ředstavitelé naší 

radnice, a to 

 

-  místostarosta Zoufalík a 

-  bývalý p ředseda klubu ODS kolega Vinš 

 

díky svému zhruba 30minutovému angažmá na Magistrát u hlavního 

města Prahy byli navrženi na vylou čení z ODS, následn ě sami 

rezignovali, tzn. že opustili ODS i náš klub. 

 

 Nezlobte se, že zabrousím do politiky, ale k nim n a 

protest proti bezprecedentním krok ům vedení pražské ODS v čele 

s panem Svobodou, bývalým primátorem, p řipojil a náš klub a 

naši stranu opustil ješt ě bývalý starosta Prahy 10 kolega 

Lipovský a zastupitelka Hanka Št ěpánková a tito čty ři 

vytvo řili klub Nezávislých. 

 

 Tím se samoz řejm ě mění pom ěry a po čty hlas ů 

v zastupitelstvu m ěstské části Praha 10, řekl bych 

diletantským, bezprecedentním zásahem vedení pražsk é ODS a 

docenta Svobody, takže vít ězná ODS na Praze 10 ve volbách 

v roce 2010 je rázem na jiné pozici, na jiné p ří čce. 

 

 Vzhledem k tomu, že jsme m ěli podepsané koali ční dohody a 

dohody o spolupráci, které tento stav nep ředpokládaly, a 

protože ODS jako vít ěz voleb na Praze 10 voli čům slíbila, že 
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bude prosazovat náš program a to, pro č nás obyvatelé volili, a 

protože chceme i nadále prosazovat nebo mít aspo ň možnost 

nějakým zp ůsobem tento program prosazovat, podepsali jsme nové  

dodatky ke koali čním smlouvám a ke smlouvám o spolupráci 

s tím, že na dnešním zasedání zastupitelstva rezign uji já jako 

starosta m ěstské části Praha 10 a kolega Zoufalík a tímto to 

oznamujeme. 

 

 

 Pan Zoufalík: Potvrzuji tento krok. 

 

 

 P ředsedající: Já také.  

 

 Nové koali ční dohody jsou nastaveny tak, že na  

 

-  post starosty je navržen kolega Zoufalík z klubu 

Nezávislých a 

-  Milan Richter na post místostarosty. 

 

Takto to bohužel, možná bohudík pro Prahu 10, dopad lo. 

 

 Pokud jde o jednotlivé body, musíme samoz řejm ě projít 

celou anabázi hlasování. 

 

 Do diskuse je p řihlášena jedna ob čanka Prahy 10, ale te ď 

nevím, jestli k t ěmto bod ům může následovat n ějaká diskuse, 

protože je to záležitost technická a procedurální, takže je 

otázka, v jaké fázi mohu k tomuto bodu otev řít diskusi. 

Myslím, že nejd říve by m ěly prob ěhnout technické kroky a 

případná diskuse by mohla následovat, ale m ůžeme ji za řadit 

také p ředem. 

 

 Prosím proto naše právníky, aby se k tomu vyjád řili. 
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x x x 

 

 

 P ředsedající: Už jsme si celou záležitost vysv ětlili, 

takže ješt ě jednou konstatuji, že já, Milan Richter, rezignuji  

na post starosty m ěstské části Praha 10. 

 

 

 Pan Zoufalík: Já, Bohumil Zoufalík, rezignuji na post 

místostarosty m ěstské části Praha 10. 

 

 

 P ředsedající: Děkuji a v tuto chvíli otevírám diskusi 

k tomuto bodu programu. 

 

 Z řad ob čanů je p řihlášena paní *******, následn ě se 

budeme v ěnovat diskusi z řad zastupitel ů. Prosím. 

 

 

 Paní ******* : Dobrý den, vážené zastupitelstvo! 

 

 Z pohledu ob čanky bych vám p ři této zm ěně a rozhodování 

popřála jenom hodn ě moudrosti. 

 

 Panu Zoufalíkovi, pokud se stane starostou, pak ho dně 

otev řenosti, protože to je p říležitost vykro čit ješt ě dál na 

nějaké spole čné cest ě, a také bych ráda p ři této p říležitosti 

zdůraznila, že nejde jenom o funkce na m ěstské části, ale i o 

provázanost s magistrátem. 

 

 Vy práv ě z pozic vedení m ěstské části a magistrátu máte 

nyní po povodních obrovskou p říležitost zlepšit systémy 
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komunikace, systémy krizového řízení a systémov ě ukázat na to, 

co dosud nefungovalo. 

 

 Držím vám proto palce, aby to šlo, a pokud k uvede né zm ěně 

dojde, t ěším se, že budou pokra čovat koncep ční v ěci a že se 

t řeba poda ří  

 

-  dotáhnout generel pro ve řejné prostory, 

-  že budete dále posilovat komunitní plánování, aby 

nedocházelo k nedostatku 600 míst ve školkách, jako  je 

tomu nyní, 

-  a že se t řeba zavede i n ěco úpln ě nového, t řeba 

konzulta ční hodiny starosty „jednou za týden otev řená 

kancelá ř“. 

 

To by se mi moc líbilo. Byl by to krásný signál ob čanům. 

Děkuji. (Šum v sále.) 

 

 

 P ředsedající: Také d ěkuji. Do diskuse je p řihlášen kolega 

Zoufalík. Prosím. 

 

 

 Pan Zoufalík: Aniž byste mi tento úkol dala, m ůžu vám 

říci, že tento úkol jsem si vzal za své. 

 

 Pokud jde o komunikaci tohoto Ú řadu navenek, sm ěrem 

k ob čanům je mou prioritou a po zkušenosti z uplynulých t ří 

dnů, kdy jsem si opravdu sáhl na dno, kdy jsem vid ěl onu 

nekomunikaci mezi magistrátem a m ěstskou částí a jakou to 

mohlo zp ůsobit škodu, ale jakou škodu to i zp ůsobilo, pak i 

kdybyste tady, paní *******, nevystoupila, řekl jsem si, že to 

musím zm ěnit jako první. 

 



P10-068058/2013 

 
Zveřejn ěna je upravená verze stenozáznamu z d ůvodu dodržení p řiměřenosti 
rozsahu zve řej ňovaných osobních údaj ů podle zákona č. 101/2000 Sb., o 
ochran ě osobních údaj ů.  
 

29 

 Vzhledem k tomu, že jsem zastupitel hlavního m ěsta Prahy, 

věřím, že i toto mi trochu pom ůže tuto cestu, která nebude 

jednoduchá, protože jsou tam zab ěhlé kroky, zm ěnit. Hlavn ě 

neděle mi totiž ukázala, že bez komunikace a návaznosti  na 

magistrát je m ěstská část polovi ční ve chvíli, kdy se nám 

málem „povedlo“ v prostoru Petrohradské vylít Boti č. Práv ě 

toho jsem se nejvíce obával. Tam bychom to už vlast ními silami 

nezvládli a pot řebovali bychom práv ě sou činnost s magistrátem.  

 
 Toto mohu tudíž slíbit. 

 

 

 P ředsedající: Děkuji. Nikdo další se do diskuse nehlásí, a 

proto si ji dovolím uzav řít a s dovolením bych vás provedl i 

následujícími usneseními.  

 

 Co je nezbytn ě nutné? 

 

 Uvedený návrh bereme sice na v ědomí, ale dle Jednacího 

řádu je nutno i o takovémto usnesení hlasovat. 

 

 „Zastupitelstvo m ěstské části Praha 10 

 

bere na v ědomí 

 

vzdání se funkce starosty – člena rady m ěstské části Praha 10 

Ing. Milana Richtera ke dni 5. 6. 2013.“ 

 

 O tomto návrhu dávám hlasovat.  

 

 Výsledek hlasování: 

 

-  PRO hlasovalo 23 zastupitel ů, 

-  nikdo nebyl proti, 
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-  5 se hlasování zdrželo. D ěkuji. 

 

Dále. 

 

 „Zastupitelstvo m ěstské části Praha 10 

 

bere na v ědomí 

 

vzdání se funkce zástupce starosty – člena rady m ěstské části 

Praha 10 Bc. Bohumila Zoufalíka ke dni 5. 6. 2013.“  

 

 O tomto návrhu dávám hlasovat.  

 

 Výsledek hlasování: 

 

-  PRO hlasovalo 24 zastupitel ů, 

-  nikdo nebyl proti, 

-  7 se hlasování zdrželo. D ěkuji. 

 

Dále si dovoluji navrhnout, aby volba na tato dv ě uvoln ěná 

místa v rad ě Prahy 10 prob ěhla ve řejn ě, tzn. aklamací. 

 

 Otevírám diskusi. (Nikdo se nehlásí.) 

 

 Uzavírám diskusi a seznámím vás s návrhem usnesení : 

 

 „Zastupitelstvo m ěstské části Praha 10 

 

schvaluje 

 

pro zastupitelstvo m ěstské části Praha 10, konané dne 5. 6. 

2013, ve řejnou volbu starosty – člena rady m ěstské části Praha 

10 a zástupce starosty – člena rady m ěstské části Praha 10.“ 
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 O tomto návrhu dávám hlasovat.  

 

 Výsledek hlasování: 

 

-  PRO hlasovalo 22 zastupitel ů, 

-  1 byl proti, 

-  9 se hlasování zdrželo. D ěkuji. 

 

V tuto chvíli tudíž m ůžeme p řistoupit k samotné volb ě 

starosty m ěstské části Praha 10. 

 

 Jak již zazn ělo v mém úvodním slov ě, návrh jednotlivých 

politických stran, a to 

 

-  zbytku ODS, 

-  ČSSD, 

-  Nezávislých, 

-  Zelených a 

-  Desítky pro domácí, 

 

které se shodly na obsazení této funkce, je na pana  Bohumila 

Zoufalíka. 

 

 Táži se, zda má n ěkdo z pléna n ějaký další návrh. (Nikdo.) 

Děkuji. 

 

 Vzhledem k tomu, že jsme si odhlasovali ve řejnou volbu, 

seznámím vás s návrhem usnesení: 

 

 „Zastupitelstvo m ěstské části Praha 10 

 

volí 

 

v souladu s § 61 odstavcem 1 a § 89 odstavcem 1 pís menem a) 
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zákona číslo 131/2000 Sb., o hlavním m ěst ě Praze v platném 

znění do funkce starosty – člena rady m ěstské části Praha 10, 

který bude pro výkon své funkce uvoln ěn, Bc. Bohumila 

Zoufalíka – starostu (klub Nezávislých).“ 

 

 O tomto návrhu dávám hlasovat.  

 

 Výsledek hlasování: 

 

-  PRO hlasovalo 21 zastupitel ů, 

-  2 byli proti, 

-  9 se hlasování zdrželo. D ěkuji.  

 

V tuto chvíli mohu pogratulovat nov ě zvolenému starostovi 

městské části Praha 10. (Potlesk.) 

 

 D říve než dám slovo panu starostovi, nezbývá mi než 

podstoupit ur čitý rituál, který tady mívám pravideln ě. Je to 

tradice, která byla historicky založena mnou na za čátku mého 

zvolení. Je o tom, a mnozí jste to už zažili, že od stupující 

nebo odcházející starosta symbolicky p ředává zlatý řet ěz Prahy 

10 na krk nov ě zvolenému starostovi. 

 

 Dovolím si proto požádat kolegu Zoufalíka, aby p ředstoupil 

před p ředsednický st ůl, kde bych mu zlatý řet ěz p ředal. 

 

 (Za potlesku p řítomných p ředává odstupující starosta Ing. 

Richter nov ě zvolenému starostovi Bc. Bohuslavu Zoufalíkovi 

zlatý řet ěz.) 

 

 Gratuluji! 

 

 Ješt ě bych si dovolil říci n ěkolik poznámek. 
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 Náš politický život je plný p řekvapení a zvrat ů, ale to, 

čeho si vážím, je práce, kterou jsme tady vykonali, 

spolupráce, která tady byla. By ť je n ěkde napsáno, že radnici 

řídí starosta, který je statutárním zástupcem, není to pravda. 

Tady pracujeme v týmovém duchu. 

 

 V našem vztahu, jestli si to m ůžu dovolit takto říci, se 

absolutn ě nic nem ění, pro m ě je čest, že starostou je pan 

kolega Zoufalík, a protože m ě tak trochu znáte, už jsem tady 

hovo řil o tradicích, jednou z t ěchto tradic je onen řet ěz, 

který dává odstupující starosta starostovi novému a  

odstupující starosta následn ě dostává malou pozornost 

(oživení), a to „pe četní prsten Prahy 10“, aby m ěl vzpomínku 

na odsloužená léta. Mimochodem pro m ě t ěchto vzpomínek bude 

víc, protože jsem byl nejdéle sloužícím starostou m ěstské 

části Praha 10 v novodobé historii této m ěstské části. 

 

 Dovolte mi proto, abych se dnes pokusil tuto tradi ci 

obohatit ješt ě o jednu další. 

 

 K funkci starosty pat ří, že má odpov ědnost, která je 

vyjád řena tím, že v ětšinou podepisuje zásadní listiny, a proto 

jsem si dovolil zakoupit nikoliv jenom pro pana sta rostu 

Zoufalíka, ale i pro všechny starosty p říští, pero (ukazuje), 

které je velmi zvláštní, a které bych cht ěl v ěnovat Praze 10. 

 

 Je to limitovaná série a je zajímavé také tím, že je to 

limitovaná série ke jménu Gaius Maecenat, my říkáme mecenáš. 

 

 Dovolím si vám p řečíst, pro č bych cht ěl, aby práv ě toto 

pero se stalo sou částí tohoto našeho rituálu a naší tradice. 

 

 Gaius Maecenat žil v 70. roce p řed naším letopo čtem až do 

8. roku našeho letopo čtu a píše se o n ěm: 
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-  Byl to ochránce a podporovatel nové generace 

augustovských básník ů.  

-  Historie vypovídá o jeho diplomatických a admini-

strativních schopnostech.  

-  Byl uznáván pro moderní myšlení a m ěl zásluhy na zavád ění 

novot. 

-  Pozor! Byl uznáván pro diplomatické schopnosti, dok ázal 

usmí řit znesvá řené strany a 

-  byl taktéž uznáván pro své politické schopnosti. 

 

Marcus Paterculus (?) o n ěm hovo ří a podává souhrn jeho 

lidských a státnických vlastností tak, že jej lí čí jako 

 

-  bdělého, 

-  v kritických okamžicích ohrožení hledícího daleko d opředu  

-  a vybraného chování.  

 

Myslím si, že toto pero by se m ělo stát sou částí stolu 

starosty m ěstské části Praha 10 a p řeji mu, aby podepisovalo 

jenom dobrá a správná rozhodnutí pro naše ob čany, a panu 

kolegovi starostovi Zoufalíkovi hodn ě úsp ěchů. D ěkuji.  

 

 (Za potlesku p řítomných p ředává pero nov ě zvolenému 

starostovi Bc. Zoufalíkovi, který naopak odstupujíc ímu 

starostovi Ing. Richterovi p ředává pam ětní prsten.) 

 

 Starosta m ěstské části Bc. Bohumil Zoufalík (dále op ět 

jako p ředsedající): S tímto perem a vý čtem toho, co bych m ěl 

znát a um ět, m ě pan kolega Richter pon ěkud zasko čil. Budu se 

muset snažit, dámy a pánové. (Oživení.) 

 

 Omluvte m ě, jsem unaven, takže opravdu jenom velice 

krátce, nicmén ě dlužím vám par slov. 



P10-068058/2013 

 
Zveřejn ěna je upravená verze stenozáznamu z d ůvodu dodržení p řiměřenosti 
rozsahu zve řej ňovaných osobních údaj ů podle zákona č. 101/2000 Sb., o 
ochran ě osobních údaj ů.  
 

35 

 

Kolegyn ě a kolegové, 

 

 jednou v ěcí je náš dres, naše tri čka, ve kterých tady na 

městské části bojujeme a soupe říme, druhou v ěcí, pro m ě 

důležit ější, je lidský p řístup, který jsme si zde za tu dobu 

vybudovali a za který si vás velice považuji. 

 

 Znáte m ě n ěkolik let a v této chvíli bych vám všem cht ěl 

poděkovat za hlasy, které jsem obdržel. Jsou pro m ě 

zavazující. 

 

 Krátce ke vzniklé situaci. 

 

 Nezávislí na Praze 10 nevznikli proto, že bychom s e zde 

hádali, prali, že bychom zde m ěli n ějaké problémy. Vznikly 

kv ůli hloupé, nepochopitelné politice vedení pražské O DS, 

v jejímž čele stojí člov ěk, který je „odeesákem“ 2 roky, a 

podle toho to také vypadá. 

 

 Chci vám slíbit jedno. I když jsem dnes zm ěnil dres, moje 

srdce je stále zde, na Praze 10. 

 

 V tuto chvíli chci pod ěkovat kolegovi Milanu Richterovi 

především za jeho profesionální p řístup k práci, za jeho práci 

pro Prahu 10. 

 

 Vím, o čem mluvím, protože na mnoha projektech jsem s ním 

zde mohl pracovat, a v ěřím, Milane, že tak to bude i nadále. 

 

 Ješt ě n ěkolik základních v ěcí, které jsou mou prioritou a 

které bych vám cht ěl slíbit, protože si myslím, že je d ůležité 

vědět, do čeho na rok a p ůl s vámi jdu. 
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-  První v ěcí, a myslím, že je to logické, je dokon čení 

rekonstrukce Vršovického záme čku a následné spušt ění 

sociálního programu v této budov ě, 

-  dále je to výstavba 180 malometrážních byt ů v malešickém 

penzionu a 

-  výstavba n ěkolika set nových míst v mate řských školkách, 

jak to tady zazn ělo od paní ******* a já si to také 

uvědomuji, což bude jeden z nejt ěžších úkol ů. 

 

Tento úkol si chci opravdu vzít za své, protože si 

uvědomuji, že je naléhavý, a to nejenom na Praze 10, n icmén ě 

my řešíme Prahu 10. 

 

Dámy a pánové, 

 

 mám sv ůj malý sen, který bych vám cht ěl říct a který bych 

si cht ěl s vámi splnit. 

 

 Rád bych vás p řesv ědčil o tom, abychom se na dalších 

jednáních zastupitelstva m ěstské části Praha 10 p řiklonili 

k myšlence koupit vilu Karla Čapka. 

 

 Domnívám se, že by to byl dobrý po čin a pro vaši informaci 

mám takovou p ředstavu, že bychom zde vytvo řili kulturní 

centrum, které by svým rozsahem a významem bylo nej méně na 

úrovni hlavního m ěsta Prahy. 

 

 Jak jsem již řekl na za čátku, znáte m ě už mnoho let. Víte, 

že jsem komunikativní, že se práce nebojím, takže v ěřím, že 

spole čně s vámi všechny úkoly, se kterými se setkáme, te ď můžu 

mluvit o povodních, protože tento úkol jsem si neza dal, a 

vid ěl jsem, že díky vám jsme ho zvládli, zvládneme a že  Praha 

10 bude i nadále dobrou adresou. 
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 Dámy a pánové, d ěkuji za pozornost a opravdu se t ěším na 

spolupráci s vámi se všemi. D ěkuji. (Potlesk.) 

 

 Musíme však ješt ě dokon čit projednávání tohoto bodu. 

 

 Další části tohoto bodu tudíž bude dovolba kolegy Milana 

Richtera na post místostarosty. 

 

 Má n ěkdo n ějaký jiný návrh? (Nikdo.) 

 

 S technickou poznámkou se hlásí kolega Sandner. Pr osím. 

 

 

Pan Sandner: Cht ěl bych se zeptat, jestli jsem to správn ě 

pochopil.  

 

Znamená to, že prvním místostarostou z ůstává nadále pan 

Novák a jenom místostarostou je pan Richter jako zá stupce 

nejsiln ější strany? 

 

 

 P ředsedající: Neřekl bych „jenom“. (Oživení.)  

 

 

 Pan Sandner: Dobře. Jenom jsem si to cht ěl ujasnit. 

 

 

 P ředsedající: Možná jsem to tak m ěl říct, ale je to tak. 

(Děkuji.) 

 

 Vracím se k projednávanému bodu a k návrhu usnesen í 

k volb ě zástupce starosty – člena rady m ěstské části Praha 10: 

 

 „Zastupitelstvo m ěstské části Praha 10 
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volí 

 

v souladu s § 61 odstavcem 1 a § 89 odstavcem 1 pís menem a) 

zákona 131/2000 Sb., o hlavním m ěst ě Praze v plném zn ění do 

funkce zástupce starosty – člena rady m ěstské části Praha 10, 

který bude pro výkon své funkce uvoln ěn, pana Milana 

Richtera.“ 

 

 O tomto návrhu dávám hlasovat.  

 

 (Probíhá hlasování.) 

 

 Výsledek hlasování: 

 

-  PRO hlasovalo 21 zastupitel ů, 

-  proti byli 2, 

-  7 se hlasování zdrželo. 

 

Děkuji a gratuluji! (Potlesk.) 

 

 

 Pan Richter: Kolegyn ě a kolegové, d ěkuji vám, ale z řejm ě 

nemá smysl, abych dále popisoval své budoucí plány.  Chystám se 

pokra čovat ve své práci, jak nejlépe to p ůjde. D ěkuji.  

 

 Ješt ě bych však dodal, že sou částí schválení nových 

zástupc ů v rad ě je i seznam kompetencí. Proto je nutné, aby 

pan starosta Zoufalík uvedl, jakým zp ůsobem budou řešeny 

kompetence u dvou nových člen ů rady m ěstské části Praha 10. 

 

 

 P ředsedající: Přečtu vám návrh kompetencí týkající se obou 

člen ů. 
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 Bohumil Zoufalík, starosta: 

 

-  ekonomika a rozpo čet, 

-  kontrola, audit, 

-  sociální problematika v četn ě z řízených organizací. 

 

Ing. Milan Richter, zástupce starosty: 

 

-  správa majetku v četn ě obchodních spole čností m ěstské 

části, 

-  bytová politika a investice, 

-  školství. 

 

U ostatních uvoln ěných radních nedochází ke zm ěnám. 

Dohodli jsme se, že ke zm ěně kompetencí dojde jenom u nás 

dvou. 

 

 Má n ěkdo z vás n ějaký jiný návrh? (Nikdo.) 

 

 O tomto návrhu dávám hlasovat.  

 

 (Probíhá hlasování.) 

 

 Výsledek hlasování: 

 

-  PRO hlasovalo 21 zastupitel ů, 

-  nikdo nebyl proti, 

-  9 se hlasování zdrželo. D ěkuji. 

 

Tento návrh byl p řijat. 

 

 Vzhledem k tomu, že jsme toto zastupitelstvo p řipravovali 

ješt ě v situaci, kdy naše pozice byly obrácené, požádal bych 
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nyní pana Milana Richtera, jestli by mohl dnešní uv áděl 

jednotlivé body, které mám pro jednání dnešního zas tupitelstva 

připravené. 

 

 Myslím si, že jednání tohoto zastupitelstva nijak 

nepoškodíme, jestliže zvolíme tento postup. D ěkuji. 

 

 

 Pan místostarosta Ing. Milan Richter : D ěkuji.  

 

 P řistoupíme proto k projednávání dalšího bodu schvále ného 

programu, kterým je bod po řadové číslo  

 

3. 

 

Návrh zám ěru na odkoupení vily po Karlu Čapkovi. 

 

 

 Tento materiál p ředkládá pan starosta Zoufalík, takže bych 

ho požádal o úvodní slovo k tomuto materiálu.  

 

 

 P ředsedající: Uvedl bych n ěkolik informací.  

 

 Omlouvám se za to, že tento materiál šel ve své po dstat ě 

na st ůl, ale pot řebovali jsme opravdu velice rychle reagovat, 

takže vše bych vysv ětlil v d ůvodové zpráv ě, kterou vám nyní 

předložím. 

 

 V minulém týdnu jsme se dozv ěděli, že je nabízena 

k prodeji vila po Karlu Čapkovi v četn ě osobních v ěcí Karla 

Čapka. 

 

 Čapkové se stali symbolem naší m ěstské části i 
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v minulosti. Proto jsme po nich pojmenovali nap říklad i 

základní školu, jsou zde otevírány výstavy a myslím , že Praha 

10 je s Čapky spojena již delší dobu. 

 

 Tímto materiálem navrhujeme zahájit jednání o odko upení 

této vily v četn ě historického inventá ře. Budoucí cena musí být 

stanovena na základ ě znaleckých posudk ů a požadavk ů sou časných 

vlastník ů vily. 

 

 Navrhujeme stanovit maximální výši kupní ceny na 3 0 

milion ů korun za nemovitost a 19 milion ů korun za historický 

interiér. 

 

 V p řípad ě schválení dnešního materiálu bude na p říštím 

zasedání p ředložen návrh smlouvy o smlouv ě budoucí. 

 

 Již jsem se zmínil o tom, že bych zde v budoucnu r ád 

otev řel kulturní za řízení, které by svým rozsahem bylo na 

úrovni hlavního m ěsta Prahy, a rád bych zde navázal na 

historické pov ědomí, že se v této vile scházela opravdu 

prvorepubliková elita. 

 

 Proto, dámy a pánové, vás žádám o schválení tohoto  

materiálu. Opakuji, že se nejedná o nákup, ale o zá měr 

k jednání s vlastníky této nemovitosti. 

 

 Na dnešní jednání jsem pozval vlastníka této nemov itosti, 

došlo však k nep říjemné události, protože tento vlastník byl 

včera hospitalizován v nemocnici. Pozval jsem proto člov ěka, 

který má oprávn ění za n ěho jednat. Je jím pan *******. 

 

 Vzhledem k tomu, že není ob čanem Prahy 10, dávám hlasovat, 

zda m ůže k tomuto bodu programu vystoupit. 
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 (Probíhá hlasování.) 

 

 Výsledek hlasování: 

 

-  PRO hlasovalo 21 zastupitel ů, 

-  nikdo nebyl proti, 

-  nikdo se hlasování nezdržel. D ěkuji. 

 

Prosím, máte slovo. 

 

 

 Pan ******* : Vážené dámy, vážení pánové, d ěkuji za možnost 

vystoupit p řed celým zastupitelstvem, za tuto možnost d ěkuji i 

novému starostovi. 

 

 Cht ěl bych vás krátce informovat o možnosti nákupu 

kompletní nemovitosti se za řízením, které je naprosto 

identické s dobou, kdy Karel Čapek ve vile bydlel. 

 

 Je to v podstat ě ojedin ělá možnost kontinuity, možnost 

k tomu, aby Praha m ěla, jak říkal pana starosta, krásnou 

kulturní v ěc, která se nachází v lokalit ě Prahy 10, jak jinak 

než v ulici brat ří Čapk ů. 

 

 Cht ěl jsem tady p řečíst dopis, který jsem sm ěroval ješt ě 

na pana starostu Richtera, kde jsou detailn ější informace. 

 

 Tato vila byla postavena v roce 1924, z hlediska 

stavebn ětechnického je ve velice dobrém stavu, a to s tím, že 

majitel pan ******* je rozhodnut vilu prodat. 

 

 N ěkolikrát jsem s ním hovo řil, m ěl zde dnes být a vyjád řit 

se k této možnosti, bohužel stalo se, že má zdravot ní problém. 
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 V této vile je kompletn ě vše, jako když tam byl Karel 

Čapek: 

 

-  pracovna, 

-  knihovna, 

-  zahrada, 

 

vše je tak, jak to bylo za jeho života. 

 

 V této vile se scházela spole čnost první republiky v četn ě 

pana prezidenta T. G. Masaryka, konaly se tam tzv. „pátky“, 

kdy se tam scházela opravdu elita celé Prahy a celé ho národa. 

 

 Ješt ě jsem vám cht ěl jenom p řipomenout, že když o tom te ď 

budete p řemýšlet a hlasovat, Karel Čapek byl významná osobnost 

České republiky a ur čit ě celé Evropy,  

 

-  byl tajemníkem pana prezidenta Masaryka,  

-  napsal sv ědectví o panu prezidentovi „Hovory se T. G. 

Masarykem“, 

-  byl redaktor Národních list ů, Lidových novin a  

-  zárove ň byl prvním p ředsedou československého PEN klubu. 

-  opakovan ě byl nominován na Nobelovu cenu a  

-  v roce 1995 byl ocen ěn Řádem T. G. Masaryka. 

 

Ješt ě jsem se cht ěl zmínit k tamnímu interiéru. 

 

 Pokud by tam vzniklo t řeba Muzeum Karla Čapka nebo Muzeum 

politického a kulturního d ění první republiky, užasli byste, 

že pracovní st ůl, knihovna, všechno je tak, jako kdyby p řed 

pěti minutami odešel, takže je to ve své podstat ě unikát. 

 

 Když si uv ědomíte, že tady byla doba nacismu, komunismu a 

přitom je to dochováno tak, jak to bylo, je to opravd u 
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mimořádné. 

 

 Jsou tam  

 

-  veškeré rukopisy,  

-  fotografie s panem prezidentem Masarykem, 

-  knihovna, která obsahuje 500 tisíc unikátních knih,  

-  je tam p ůvodní nábytek atd. 

 

( Časový limit.) 

 

 Jestli m ůžu dokon čit, p ředstava pana majitele byla 67 

milion ů korun, následn ě prob ěhly ur čité informace v médiích, 

což jste možná zaznamenali a což asi nebylo úpln ě správné, ale 

tak to prost ě bylo, dnes je tato cena nižší, a to z toho 

důvodu, že se objevili zájemci nejenom z České republiky, ale 

i ze zahrani čí a když majitel zjistil, že by se tato unikátní 

vila dostala do cizích rukou, řekl: NE, dostanu mí ň pen ěz, ale 

chci, aby to m ělo pokra čování. Nejlépe by bylo, kdyby to byla 

nějaká dona ční spole čnost, státní nebo ve řejná instituce apod. 

 

 Myslím si, že jeho p řístup k tomuto majetku je opravdu 

krásný a stálo by za to, aby tam opravdu z ůstalo to, co tam 

je, a byla možnost ukázat ve řejnosti informace o Karlu Čapkovi 

a o první republice. 

 

 Nebudu více zdržovat a ješt ě jednou vám d ěkuji za tuto 

možnost p ředstavení prodeje. 

 

 

 P ředsedající:  D ěkuji za zajímavé informace. 

 

 Do rozpravy je p řihlášena ob čanka paní *******. Prosím.  
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 Paní ******* : Ješt ě jednou dobrý den! 

 

 Tento bod je pro m ě naprostou novinkou, ale ráda bych se 

zeptala, zda prob ěhla n ějaká jednání se státem, protože vila 

Karla Čapka je p řece budova celostátního významu a její provoz 

nebude levný. 

 

 Provozní náklady do budoucna p ředstavují položku, která 

musí zastupitelstvo zajímat, protože by to m ěstskou část 

zatížilo, a proto záležitost takovéhoto významu by t řeba bylo 

možné dohodnout s jinou institucí placenou z celost átního 

rozpo čtu. 

 

Stejn ě jako se dokážete dohodnout t řeba s jinými subjekty 

působícími na Praze 10, jist ě i s tímto subjektem by bylo 

možné se dohodnout a spoluovliv ňovat utvá ření jeho programu, 

obsahu, nápln ě. 

 

 S tím souvisí další v ěc. V sou časné dob ě máme na Praze 10 

dost prázdných dom ů. P řipome ňme si  

 

-  Kulturní d ům Eden, 

-  kino Vzlet, 

-  starou školu ve Strašnicích. 

 

To jsou p řece všechno budovy, které by bylo možné n ějak 

kulturn ě využívat. Netvrdím, že jsou na stejné úrovni, je t o 

něco úpln ě jiného než vila Karla Čapka, ale pak tady máme  

 

-  strašnické divadlo, kde bylo založeno Divadlo Járy 

Cimrmana, 

-  Divadlo Mana v Husitském sboru. 
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Jakou podporu mají tyto kulturní instituce, jakou m áme 

kulturní koncepci celé m ěstské části? 

 

 Do toho p řece musí potom zapadnout provozování vily Karla 

Čapka, a zase to je i o pen ězích. Kulturní programy vyžadují i 

placenou sílu na Ú řadě, takže tyto provozní náklady nebudou 

zanedbatelné, a to i z hlediska lidských zdroj ů co do 

celkového zaopat ření ob čanů Prahy 10 kulturou.  

 

 Cht ěla jsem se proto zeptat, zda by nebyla pon ěkud 

výhodn ější cesta pro nás, ob čany Prahy 10 v tom p řenechat 

pořizovací a provozní náklady z v ětší části státu a pak se 

podílet na provozu práv ě v souladu s tím, co si stanovíme jako 

kulturní koncepci Prahy 10. Musíme mít n ějakou vizi, za kterou 

jako m ěstská část chceme jít. 

 

 Bojím se toho, že tady budeme mít spoustu budov 

vlastn ěných m ěstskou částí, jejichž nápl ň nakonec žádná 

smysluplná koncepce spojovat nebude, jako je zmi ňovaný  

 

-  Kulturní d ům Eden, 

-  kino Vzlet, 

-  stará škola ve Strašnicích. 

 

Děkuji. (Potlesk.) 

 

 P ředsedající:  Děkuji za p řísp ěvek. S technickou poznámkou 

se hlásí pan Svoboda. Prosím. 

 

 

 Pan Svoboda: Děkuji za slovo, pane starosto. Jenom bych 

cht ěl navázat na paní *******, jejíž p řísp ěvek m ě velmi 

zaujal. 
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 Cht ěl jsem vám totiž doporu čit (z řejm ě v nadsázce), abyste 

se obrátil na pana ministra financí, který je známý  tím, že je 

takovým státním mecenášem (oživení). Považuji to za  ideální 

nápad, aby stát, konkrétn ě pan ministr, tuto vilu koupil a 

sv ěřil ji m ěstské části k provozování, čímž bychom zcela 

ur čit ě ušet řili. (Šum v sále.) 

 

 

 P ředsedající: Děkuji za tento p řísp ěvek. 

 

 O slovo se hlásí pan Milan Richter. Prosím. 

 

 

 Pan Richter: Děkuji, pane starosto. 

 

 Měl jsem p řipravený sofistikovaný projev k vile Karla 

Čapka, k její minulosti, historii, k tomu, co všechn o se v ní 

odehrávalo, a k p římému spojení Karla Čapka s Prahou 10. 

 

 Paní ******* mn ě to op ět „nabourala“ a já snad nevycházím 

z údivu. (Hlasitý smích pí *******.) 

 

 D ěkuji za váš smích, který je samoz řejm ě odrazem n ěčeho, 

ani nebudu říkat čeho. To, že tady pan starosta Zoufalík 

předkládá zám ěr nákupu této vily, je p řece fenomén.  

 

 Byli jsme tady mnohokrát kritizováni za to, že pro dáváme 

majetek, prodáváme vily, vila domy, zatímco dnes js em se úpln ě 

naopak od paní ******* dov ěděl, že vlastn ě toho majetku máme 

kvanta a že je to nesmysl. 

 

 Myslím si, že m ěstská část by m ěla prodávat majetek, který 

možná nepot řebuje, je zbytný, je p říliš náro čný. 
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 Oproti tomu tento prodej na jedné stran ě by m ěl být 

vyvážen po řizováním majetku nového, respektive majetku 

hodnotného, majetku s p řesahem a doufám, že se tady všichni 

shodneme na tom, že vila Karla Čapka s kompletním inventá řem, 

s p ůvodním stolem, kde Karel Čapek psal svá díla v t ěch 

nejt ěžších chvílích pro český národ, je p řece obrovskou 

náloží, obrovským d ědictvím, které si Praha 10 snad ani nem ůže 

nechat utéct. 

 

 Rozumím tomu, co říkala moje p ředřečnice. Ano, myslím, že 

vyzvat státní instituce, aby nám t řeba pomohly s provozem, je 

přece v po řádku, tam taková možnost je, ale vzdát se možnosti 

koupit takový majetek sice není trestné, ale je to zásadním 

způsobem trestuhodné. 

 

 Já nevím, kdy se „rozhoupe“ vláda, nevím, kdy se r ozhoupe 

t řeba ministr financí. A víte pro č? A te ď je nechci 

kritizovat, ale proto, že v této dob ě toho mají opravdu hodn ě. 

 

 Republika je zatopená tém ěř celá, je to skute čně složitá 

situace a já se nechci do čkat toho, že n ějaký Rus nebo 

příslušník jiné národnosti koupí vilu Karla Čapka a bude se 

v ní dít kdoví co. 

 

 Jsem p řesv ědčen o tom, že jestli jsme se tady už jednou 

sešli, je snad naší morální povinností se o to aspo ň pokusit. 

Jestliže budeme n ěkoho vyzývat, tenhle orgán a tamtu vládu, 

tenhle ú řad a tamten ústav, m ůže nám to utéct. 

 

 Poj ďme se pokusit to koupit a poj ďme pak klidn ě vyjednávat 

s institucemi, protože stejn ě d říve, než bychom to reáln ě 

koupili, musíme být posudky, m ůže být zpracován i n ějaký odhad 

náklad ů, ale poj ďme to řešit až v čase, ale proboha prosím, 

nenechme si takovouto kulturní památku protéct mezi  prsty, aby 
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zmizela v n ějakém čase n ěkde v propadlišti d ějin. D ěkuji. 

(Potlesk.) 

 

 

 P ředsedající: Děkuji. Další p řihlášenou do rozpravy je 

paní Hájková. Prosím. 

 

 

 Paní Hájková: Čapkova vila je unikát, na tom se všichni 

shodneme, je to památník nejen Čapkova díla, ale celé 

prvorepublikové kultury a um ění. Je to památník řady 

osobností, které vilu navšt ěvovaly, je to místo pro studium i 

inspiraci. 

 

 Je ur čit ě chvályhodné, že m ěstská část má zájem vilu 

odkoupit, ale domnívám se, že by tuto vilu spole čně s cennými 

archiváliemi a artefakty m ěl odkoupit stát, konkrétn ě 

ministerstvo kultury, protože se jedná o národní ku lturní 

dědictví, jehož rámec p řesahuje m ěstskou část Praha 10.  

 

 Podle ředitele Památníku národního písemnictví z ůstala 

v dom ě zcela netknutá Čapkova pracovna a řada v ěcí, které 

spisovatel sbíral. Jsou tam obrazy, sochy, neznámé negativy, 

nepublikované fotografie a mnoho dalšího.  

 

 Proto m ě pot ěšila v čerejší aktuální zpráva, že pan 

prezident Zeman jednal s ministerstvem kultury o od kupu této 

cenné památky. Podle mého názoru se vila m ěla stát sou částí 

Památníku národního písemnictví. 

 

 Pokud by stát za čal váhat a neza čal vyjednávat o odkupu 

Čapkovy vily, samoz řejm ě souhlasím s tím, aby byla v majetku 

Prahy 10, p řípadn ě naopak pokud by se stala státním majetkem, 

pak si myslím, že by bylo dobré, aby se Praha 10 po dílela na 
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programu, který se tam bude konat. 

 

 

 P ředsedající: Děkuji za váš názor. 

 

 Další p řihlášenou do rozpravy je paní Markéta Jirásková. 

Prosím. 

 

 

 Paní Jirásková: Dobré odpoledne, dámy a pánové!  

 

 Hodn ě už toho bylo řečeno, ale cht ěla bych velmi pod ěkovat 

panu starostovi Zoufalíkovi za jeho iniciativu. Sku te čně jsem 

to p řivítala a velmi bych vás prosila o podporu, protože  si 

myslím, že je to životní šance, kterou bychom si ja ko Praha 10 

neměli nechat ujít. Nemáme tady tolik památných objekt ů, 

abychom mohli takto hý řit a riskovat, že to koupí n ěkdo jiný. 

 

 Jednozna čně bych proto prosila o podporu tohoto návrhu. 

Děkuji. 

 

 

 Předsedající: Také d ěkuji. Zatím posledním p řihlášeným do 

rozpravy je pan kolega Š ťastný. Prosím. 

 

 Pan Š ťastný: Děkuji. Cht ěl bych využít možnosti, že jako 

člen zastupitelstva jsem sou časn ě poslancem Poslanecké 

sněmovny Parlamentu České republiky a musím se p řiznat, že ve 

chvíli, kdy se objevil tento inzerát, m ě napadlo to samé, 

takže jsem se hned neformáln ě obrátil na dv ě instituce, od 

kterých jsem o čekával, že by o to mohly mít zájem, a to  

 

-  na vedení m ěstské části, které mn ě okamžit ě odv ětilo, že 

tuto v ěc registruje a už koná, 
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-  prost řednictvím jednoho z nám ěstk ů ministryn ě kultury, na 

ministerstvo kultury, jestli by m ělo o tuto v ěc zájem. 

Oficiální odpov ěď se kone čně dostala i do médií. 

Ministerstvo kultury dementovalo, že by o jakékoliv  

možnosti koup ě jednalo či uvažovalo. 

 

Všichni si mohou v tisku p řečíst, že odpov ědný zástupce 

ministerstva kultury prohlásil, že ministerstvo kul tury nemá 

na nákup takovéhoto domu peníze. 

 

 Také bych cht ěl odpov ědět kolegovi Svobodovi, že stejn ě 

hovo ří i ministr financí Kalousek, který v médiích řekl, 

cituji:  

 

„Nejsem p říznivcem toho, že by stát m ěl pod návalem emocí 

skupovat takové nemovitosti. Myslím si, že jednotli vec by tu 

stavbu mohl spravovat efektivn ěji.“ 

 

 To jsou slova ministra financí Miroslava Kalouska a myslím 

si, že to hovo ří za vše. 

 

 Jsem p řesv ědčen, že pokud Praha 10 neu činí pot řebné kroky, 

velmi d ěkuji vedení m ěstské části za to, že tyto kroky činí, 

mohlo by se skute čně stát, že takováto vzácná památka 

historického rozm ěru p řejde do soukromých rukou. To by samo o 

sob ě nebylo nic špatného, kdyby bylo garantováno, že to to 

kulturní d ědictví z ůstane k dispozici otev řené ve řejnosti.  

 

 Skute čně nemá smysl se bránit tomu, aby jednotlivec 

vlastnil nemovitost, která má n ějakou kulturní hodnotu, ale 

v takovémto p řípad ě pouze za p ředpokladu, že z ůstane otev řena 

veřejnosti tak, jak to známe nap říklad v p řípad ě Galerie Medy 

Mládkové.  

 



P10-068058/2013 

 
Zveřejn ěna je upravená verze stenozáznamu z d ůvodu dodržení p řiměřenosti 
rozsahu zve řej ňovaných osobních údaj ů podle zákona č. 101/2000 Sb., o 
ochran ě osobních údaj ů.  
 

52 

Tomu bych rozum ěl, ale protože nic takového nem ůže v tuto 

chvíli nikdo garantovat, protože stát prost řednictvím svého 

ministra financí a zástupc ů svého ministerstva kultury tuto 

věc odmítá, pak já tento krok m ěstské části Praha 10 pokládám 

za správný a jediný možný, takže považuji tém ěř za povinnost 

každého zastupitele tuto v ěc podpo řit. D ěkuji. 

 

 

 P ředsedající: Také d ěkuji. S technickou poznámkou se hlásí 

pan Svoboda. Prosím. 

 

 

 Pan Svoboda: Jenom chci říct svému kolegovi, že zmi ňované 

informace o panu ministrovi Kalouskovi jsem si byl samozřejm ě 

vědom, protože znám postoj ministra i ministerstva, a  proto 

moje poznámka byla mín ěna ironicky. D ěkuji. 

 

 

 P ředsedající: Nezbývá mi než ukon čit diskusi a dávám 

hlasovat o p ředloženém usnesení.  

 

 (Probíhá hlasování.) 

 

 Výsledek hlasování: 

 

-  PRO hlasovalo 26 zastupitel ů, 

-  proti nebyl nikdo, 

-  4 se hlasování zdrželi. D ěkuji. 

 

Tento materiál byl p řijat. 

 

 

 Nyní p řicházíme k bod ům programu, které byly navrženy již 

předem, a to k bod ům pořadové číslo 4/1 – 4/3. Jedná se o 
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změny usnesení zastupitelstva m ěstské části, které zahrnují 

napln ění podmínek pro prodej bytových jednotek. 

 

 K t ěmto bod ům otevírám diskusi. (Nikdo se nehlásí.) 

 

 Uzavírám diskusi a prosím pana p ředsedu návrhového výboru 

o p ředložení návrhu usnesení k bodu po řadové číslo 

 

4/1. 

 

Návrh na zm ěnu usnesení zastupitelstva m ěstské části Praha 10 

číslo 20/127/2010 ze dne 8. 6. 2010 k návrhu na uzav ření smluv 

o p řevodu bytových jednotek budovy číslo popisné 504, 

katastrální území Malešice, ulice Útulná, číslo orienta ční 21, 

Praha 10, s oprávn ěnými nájemci. 

 

 

 Pan Hošek: Děkuji za slovo. Budeme hlasovat o návrhu 

usnesení k bodu po řadové číslo 4/1 tak, jak je uvedeno ve 

znění, které jsme dostali na st ůl. 

 

 

 P ředsedající: Také d ěkuji. Dávám proto hlasovat o návrhu 

usnesení k bodu po řadové číslo 4/1. 

 

 (Probíhá hlasování.) 

 

 Výsledek hlasování: 

 

-  PRO hlasovalo 27 zastupitel ů, 

-  proti nebyl nikdo, 

-  nikdo se hlasování nezdržel. D ěkuji. 

 

Návrh byl p řijat. 
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 Dalším bodem programu je materiál uvedený pod po řadovým 

číslem 

 

4/2. 

 

Návrh na zm ěnu usnesení zastupitelstva m ěstské části Praha 10 

číslo 14/12/2012 ze dne 14. 12. 2012 k návrhu zám ěru na prodej 

jednotek a uzav ření smluv o p řevodu bytových jednotek 

s oprávn ěnými nájemci v dom ě číslo popisné 776, katastrální 

území Vršovice, ulice Vršovická, číslo orienta ční 39, Praha 

10, v četn ě zastav ěných pozemk ů ze stavebn ětechnického celku, 

tj. domu číslo popisné 776, katastrální území Vršovice, ulice  

Minská, číslo orienta ční 2, Vršovická, číslo orienta ční 39, a 

Vršovická, číslo orienta ční 41, rozd ělených na jednotky. 

 

 

 Dávám hlasovat o p ředloženému návrhu usnesení. 

 

 (Probíhá hlasování.) 

 

 Výsledek hlasování: 

 

-  PRO hlasovalo 27 zastupitel ů, 

-  proti nebyl nikdo, 

-  nikdo se hlasování nezdržel. D ěkuji. 

 

Návrh byl p řijat. 

 

 

 Dalším bodem programu je materiál uvedený pod po řadovým 

číslem 
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4/3. 

 

Návrh na zm ěnu usnesení zastupitelstva m ěstské části Praha 10 

číslo 15/8/2013 ze dne 4. 2. 2013 k návrhu zám ěru na prodej 

jednotek a uzav ření smluv o p řevodu bytových jednotek 

s oprávn ěnými nájemci v dom ě číslo popisné 1304, katastrální 

území Vršovice, ulice B ělocerkevská, číslo orienta ční 32, 

Praha 10, v četn ě zastav ěných pozemk ů a pozemk ů souvisejících 

s p ředmětným domem ze stavebn ětechnického celku, tj. dom ů 

číslo popisné 1302, 1303 a 1304, katastrální území V ršovice, 

ulice B ělocerkevská, číslo orienta ční 28, 30 a 32, rozd ělených 

na jednotky. 

 

 

 Dávám hlasovat o p ředloženému návrhu usnesení. 

 

 (Probíhá hlasování.) 

 

 Výsledek hlasování: 

 

-  PRO hlasovalo 26 zastupitel ů, 

-  proti nebyl nikdo, 

-  nikdo se hlasování nezdržel. D ěkuji. 

 

Návrh byl p řijat. 

 

 

 Dalším bodem programu je materiál uvedený pod po řadovým 

číslem 

 

5. 

 

Návrh na uzav ření smluv o p řevodu bytových jednotek 

s oprávn ěnými nájemci. 
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 V materiálu uvedeným pod bodem po řadové číslo 

 

5/1. 

 

Návrh zám ěru na prodej jednotek a uzav ření smluv o p řevodu 

bytových jednotek s oprávn ěnými nájemci v dom ě číslo popisné 

1936, katastrální území Strašnice, ulice U hranic, číslo 

orienta ční 19, Praha 10, ze stavebn ětechnického celku, tj. 

domů číslo popisné 1936 a 1937, katastrální území Strašni ce, 

ulice U hranic, číslo orienta ční 19 a 21, rozd ělených na 

jednotky  

 

 

se jedná o návrh privatizace bytového domu, ve kter ém se 

nachází 22 bytových jednotek.  

 

 Otevírám diskusi k tomuto materiálu. (Nikdo se neh lásí.) 

 

 Uzavírám diskusi a prosím pana p ředsedu návrhového výboru 

o p ředložení návrhu usnesení k tomuto materiálu. 

 

 

 Pan Hošek: Budeme hlasovat o návrhu usnesení k bodu 

pořadové číslo 5/1 beze zm ěny. 

 

 

 P ředsedající: Děkuji. O tomto návrhu dávám hlasovat.  

 

 (Probíhá hlasování.) 

 

 Výsledek hlasování: 

 



P10-068058/2013 

 
Zveřejn ěna je upravená verze stenozáznamu z d ůvodu dodržení p řiměřenosti 
rozsahu zve řej ňovaných osobních údaj ů podle zákona č. 101/2000 Sb., o 
ochran ě osobních údaj ů.  
 

57 

-  PRO hlasovalo 26 zastupitel ů, 

-  proti nebyl nikdo, 

-  nikdo se hlasování nezdržel. D ěkuji. 

 

Návrh byl p řijat. 

 

 

 Dalším bodem programu je materiál uvedený pod po řadovým 

číslem 

 

6. 

 

Návrh na prodej dom ů – elektronická aukce. 

 

 

 Zastupitelstvo m ěstské části na minulém jednání schválilo 

prodej volných byt ů, které jsou ve zprivatizovaných domech. 

 

 Nabízím první výsledek elektronické aukce k materi álu 

uvedeném pod po řadovým číslem  

 

6/1. 

 

Návrh na vyhodnocení výb ěrového řízení na prodej volných 

bytových jednotek formou elektronické aukce. 

 

 

 V tomto materiálu se jedná o 13 volných byt ů, kde bylo 247 

zájemc ů, p řihlášek bylo 93, 10 aukcí se povedlo, tzn. že 10 

byt ů, pokud to dnes odsouhlasíme, bylo prodáno a p říjem bude 

činit 12,7 milion ů korun, 3 byty prodány nebyly. 

 

 Otevírám diskusi k tomuto materiálu. (Nikdo se neh lásí.) 
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 Uzavírám diskusi a prosím pana p ředsedu návrhového výboru 

o p ředložení návrhu usnesení k tomuto materiálu. 

 

 

 Pan Hošek: Budeme hlasovat o návrhu usnesení k bodu 

pořadové číslo 6/1 beze zm ěny. 

 

 

 P ředsedající: Děkuji. O tomto návrhu dávám hlasovat.  

 

 (Probíhá hlasování.) 

 

 Výsledek hlasování: 

 

-  PRO hlasovalo 26 zastupitel ů, 

-  proti nebyl nikdo, 

-  nikdo se hlasování nezdržel. D ěkuji. 

 

Návrh byl p řijat. 

 

 

 Dalším bodem programu je materiál uvedený pod po řadovým 

číslem 

 

6/2. 

 

Návrh na vyhodnocení výb ěrového řízení s elektronickou aukcí 

na prodej nemovitostí – domu číslo popisné 1961 s jeho 

příslušenstvím a pozemk ů parcelní číslo 2511/1 a 2512/2, 

katastrální území Strašnice, ulice Kounická 1961/45 . 

 

 

 P ředkládám dnes již pravidelný materiál o vyhodnocení  

výb ěrového řízení s elektronickou aukcí domu se 6 a mén ě byty. 
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 P řihlásilo se  

 

-  32 zájemc ů,  

-  ve finále se aukce zú častnilo 8 zájemc ů,  

-  vyvolávací cena byla 6,971 milion ů korun,  

-  vít ězná nabídka činí 11,4 milion ů korun. 

 

K tomuto bodu programu se o slovo hlásí pan ******* . 

Prosím. 

 

 

 Pan ******* : Vážené zastupitelstvo, jmenuji se ******* a 

rád bych zde řekl n ěkolik slov o prodeji vila dom ů. 

 

 Dnes se zastupitelstvo chystá odsouhlasit prodej m ožná 

posledního zajímavého vila domu z majetku m ěstské části. 

Zbývající už nejsou pro kupce tak atraktivní a ť už pro svou 

polohu, technický stav, vyvolávací cenu nebo b řemeno 

nájemníka. 

 

 Tyto domy se mimo jiné prodávají hlavn ě proto, i když 

důvod ů by bylo asi více, že radnice pot řebuje peníze, které by 

„nasypala“ do tzv. rámcové smlouvy. 

 

 Pan bývalý starosta by jist ě řekl, že jsou t řeba na 

výstavbu školek, opravu škol, zateplení obecních do mů, 

sociální a kulturní program, údržbu zelen ě atd., a m ěl by také 

pravdu, ale je opravdu prodej vila dom ů pro m ěstskou část tak 

výnosný?  

 

 V porovnání s privatizací bytového fondu ano. Tam 

prodáváme majetek aktuáln ě za cca t řetinové tržní ceny. U vila 

domů bych to odhadl na ceny polovi ční. 
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 Jak jsem k tomu dosp ěl? Prodejní cena v četn ě všech 

poplatk ů byla u vila dom ů Ve stínu 2 cca 14 milion ů, po 

kosmetických opravách ji vydražitel aktuáln ě nabízí za 32 

milion ů. Byl to opravdu výhodný prodej? 

 

 Ano, prob ěhla transparentní elektronická aukce, minimální 

prodejní cena byla dána odhadem soudního znalce. Ví me ale, jak 

to chodí u nás v české kotlin ě. 

 

 Znalecký odhad m ůže být „cinklý“, rozum ěj vypracovaný na 

základ ě požadavk ů zadavatele, r ůzné metody odhadu a 

koeficienty to umož ňují.  

 

 V první vln ě se prodávaly nejzajímav ější „kousky“ s nízkým 

odhadem a bez nájemník ů. Vše bylo pravd ěpodobn ě p řipraveno pro 

vybranou klientelu, konkurence se teprve probouzela . Z čeho 

tak usuzuji? 

 

 Mezi majiteli prvních 10 vila dom ů figuruje hned p ětkrát 

paní *******a také známý právník *******, spolumaji tel 

Advokátní kancelá ře Félix, která je často vyt ěžována m ěstskou 

částí Praha 10. 

 

 Jestli je toto vše pouze náhoda, nechám na posouze ní 

přítomných. 

 

 Jinak prodeje vila dom ů probíhají transparentn ě podle 

zákon ů, což mi jist ě pan bývalý i sou časný starosta m ůžou 

potvrdit.  

 

 Mám dotaz: pro č se tak výrazn ě liší odhad ceny 

nemovitosti, konkrétn ě v Kounické 45, pro pojišt ění bytových 

domů, a minimální odhadní cena pro elektronickou aukci?  Je to 
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8 a 12 milion ů korun. 

 

 Pokud na to n ěkdo m ůže odpov ědět p římo, prosím o 

bezprost řední odpov ěď, jinak prosím o odpov ěď písemnou. 

 

 D ěkuji za pozornost. 

 

 

 P ředsedající: Děkuji vám za váš p řísp ěvek. Odpov ěď 

samozřejm ě dostanete písemn ě.  

 

 Otevírám diskusi k tomuto bodu programu. (Nikdo se  

nehlásí.) 

 

 Uzavírám diskusi a prosím pana p ředsedu návrhového výboru 

o p ředložení návrhu usnesení k tomuto materiálu. 

 

 

 Pan Hošek: Budeme hlasovat o návrhu usnesení k bodu 

pořadové číslo 6/2 v p ředloženém zn ění beze zm ěny. 

 

 

 P ředsedající: Děkuji. O tomto návrhu dávám hlasovat.  

 

 (Probíhá hlasování.) 

 

 Výsledek hlasování: 

 

-  PRO hlasovalo 24 zastupitel ů, 

-  proti nebyl nikdo, 

-  2 se hlasování zdrželi. D ěkuji. 

 

Návrh byl p řijat. 
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 V tuto chvíli jsme projednali všechny body schvále ného 

programu, takže otevírám bod 

 

Různé . 

 

 

 O slovo v tomto bod ě se hlásí pan *******.  

 

 

 Pan ******* : Vzdávám se svého p řísp ěvku. 

 

 

 P ředsedající: Dobře. O slovo se dále p řihlásila paní 

*******. Prosím. 

 

 

 Paní ******* : Děkuji za slovo a blahop řeji novému panu 

starostovi. 

 

 Cht ěla bych tady promluvit jako oby čejná d ůchodkyn ě, která 

včera po povodních a dešti prošla Gutovkou a krásným hřišt ěm, 

které se tam vybudovalo. Když jsme se nast ěhovali, bylo to 

hnusné černé škvárové h řišt ě s hnusným plotem. 

 

 Vid ěla jsem tam pohybovat se d ěti a také pány v oblecích a 

kravatách, kte ří z řejm ě sepisovali n ějaké škody po povodních 

v okolí Boti če, i když h řišt ě nebylo nijak poni čené. Asi to 

dostali za úkol a tak jsem si říkala: to bude asi po t ěch 

deštích stát hodn ě, takže jsem se zajímala, kdo vlastn ě toto 

hřišt ě spravuje. 

 

 To už jsem se podívala na web a zjistila jsem, že toto 

hřišt ě pat ří pod správu akciovky m ěstské části Praha 10. Když 
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jsem ale cht ěla zjistit n ějaké další údaje o tom, kolik se 

vynakládá pen ěz a kolik se vyd ělává na majetku Prahy 10, 

zjistila jsem, že tam žádné takové údaje nejsou, pr otože 

poslední výro ční zpráva této akciovky na webu byla k dispozici 

z b řezna 2010, tzn. že byla za rok 2009, a dále se tam už 

nikdo nechlubil, jak se o tento majetek nadále star á. Prost ě 

další výro ční zprávy tam chyb ěly. 

 

 Zajímá m ě to i proto, že p ředtím, než jsem šla do d ůchodu, 

jsem 20 let pracovala na ministerstvu financí pod r ůznými 

mecenáši, jak jste je tady nazval, a to  

 

-  pod mecenášem panem Sobotkou za sociální demokracii , 

-  pod mecenášem panem Tlustým za ODS a 

-  pod mecenášem za TOP 09 panem Kalouskem. 

 

(Námitky pana Richtera, že tak to myšleno nebylo.) 

 

 Ano, tak jste je nazval, ale já to dávám dohromady . 

(Oživení a šum v sále.) 

 

 Myslím to zcela up římně, protože jsem d ělala na da ňových 

zákonech, které pro ve řejné rozpo čty p řinášely peníze. A já 

bych se proto jako ob čanka, te ď už jako oby čejná d ůchodkyn ě na 

Praze 10, cht ěla p řesv ědčit, jak jsou tyto peníze utráceny. To 

jsem tam ale nikde nenašla, protože tyto výro ční zprávy na 

webu prost ě nejsou. Myslím si proto, že byste to m ěli 

napravit, takže o to žádám. 

 

 Skute čně můžu doložit, že jsem se na to poprvé podívala 

včera, mám tu i datum, kdy jsem to zjiš ťovala, a opravdu to na 

webu není.  

 

 



P10-068058/2013 

 
Zveřejn ěna je upravená verze stenozáznamu z d ůvodu dodržení p řiměřenosti 
rozsahu zve řej ňovaných osobních údaj ů podle zákona č. 101/2000 Sb., o 
ochran ě osobních údaj ů.  
 

64 

 P ředsedající: Určit ě dostanete písemnou odpov ěď. 

 

 

 Paní ******* : Děkuji vám, a to i za moje mecenáše. 

(Oživení.) 

 

 

 P ředsedající: O slovo se dále hlásí pan *******. Prosím. 

 

 

 Pan ******* : Vážená rado, milé zastupitelky, vážení 

zastupitelé! 

 

 Rád bych obrátil pozornost na jiné téma, a to na t vorbu 

obecn ě závazné vyhlášky k hazardu, která se v t ěchto týdnech 

připravuje na Magistrátu hlavního m ěsta Prahy, a jednotlivé 

městské části jsou vyzvány, aby se k tomu n ějak postavily. 

 

 Měl jsem možnost číst dopis radního Manharta, který se 

toho týká, a na konci je uveden postup, jak mají m ěstské části 

postupovat. Sta čí se vlastn ě nevyslovit a na území dané 

městské části platí k hazardu nulová tolerance. 

 

 P řesto bych vás cht ěl požádat, protože když jsem 

v usneseních zastupitelstva k tomu hledal n ějaké vyjád ření, 

nic jsem nenašel, aby se k tomu zastupitelstvo expl icitn ě 

vyjád řilo v souvislosti s postojem k této nulové toleranc i. 

Pro č? 

 

 P ředevším proto, že je to jev nebezpe čný, mnohem 

nebezpe čnější než jiné závislosti jako t řeba na po číta čových 

hrách, alkoholu, cigaretách. Je to jev, který ni čí rodiny, a 

důvod, kv ůli kterému to bylo kdysi tolerováno, že jsou z toho  

totiž n ějaké p říjmy do rozpo čtu m ěstské části, už dávno 
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neplatí nebo platí ve významn ě menší mí ře. 

 

 Dovolil jsem si proto p řipravit návrh usnesení a pokud 

byste si ho n ěkdo cht ěl osvojit, je k dispozici, ale nyní ho 

přečtu. 

 

 „Zastupitelstvo m ěstské části Praha 10 nechce, aby na 

území m ěstské části Praha 10 byly provozovány jakékoliv 

výherní hrací p řístroje, koncové, interaktivní, video-

loterijní terminály a herní místa lokálních herních  systém ů.“ 

 

 Za samoz řejmé bych považoval, pokud by toto usnesení bylo 

v n ějaké podob ě p řijato, aby se s ním radní Manhart mohl 

seznámit. 

 

 D ěkuji za pozornost. 

 

 

 P ředsedající: Také d ěkuji za p řísp ěvek. 

 

 Dalším p řihlášeným je pan *******. Prosím, máte slovo. 

 

 

 Pan ******* : Dobrý den! Mé jméno je ******* a vystupuji 

tady za sebe a za ob čanské sdružení Zelená desítka. 

 

Vážený pane starosto budoucí i minulý, vážení radní , vážené 

zastupitelstvo, 

 

 na naše ob čanské sdružení se v poslední dob ě obrací hodn ě 

občanů Strašnic s problémem koncepce územního rozvoje Pra hy 10 

a jejího dodržování, zejména v souvislosti s jedním  p řípadem, 

který tady chci zmínit. 
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 Jedná se o pozemky na T řebešín ě, list vlastnictví 15979. 

Další výpisy z katastru apod. tady nechám na papí ře, nebudu 

tím zdržovat. 

 

 Jedná se o to, že po celá desetiletí to byly pozem ky a 

budovy vedené jako školní za řízení, které bylo dle katastru 

ur čeno jako sportovišt ě a rekrea ční plocha. 

 

 V sou časné dob ě více jak polovina tohoto areálu je 

využívána komer čně. Dle cedulek na zdech budov tam sídlí 

několik soukromých spole čností, které se školstvím nemají 

vůbec nic spole čného. 

 

 Ptám se proto, jestliže tady existuje n ějaká koncepce 

územního rozvoje, protože by tam m ělo být n ějaké školní 

zařízení, pro č tam není a pro č jsou tam soukromé firmy, které 

v tomto areálu podnikají, jsou tam sklady, parkují tam 

nákla ďáky, jsou tam kancelá ře a nemá to nic spole čného se 

školstvím? 

 

 Tento areál byl po desetiletí využíván jako školní  

zařízení, po roku 1989 ho St řední pr ůmyslová škola dopravní, 

která je vlastn ě dce řiným podnikem Dopravního podniku hlavního 

města Prahy, prodala soukromé firm ě za 20 milion ů korun, což 

je podle tržních cen až absurdn ě nízká cena. Metr čtvere ční 

pozemků tam byl prodán za cca tisíc korun. P řitom je to 

zasí ťovaný pozemek z obou stran p řístupný komunikaci. 

 

 Tyto strany budou ur čit ě argumentovat tím, že se jedná o 

školní za řízení, ale jako školní za řízení to využíváno není. 

 

 Můj dotaz na zastupitelstvo je, jestliže v územním pl ánu 

je uvedeno, že se to má využívat jako školní a rekr eační 

zařízení, jestli je možné na to dohlédnout a hlavn ě aby se 
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dohlédlo na to, aby se z toho nestal klasický tunel , kdy n ěkdo 

tady za 20 milion ů prodal pozemky, které potom n ěkdo jiný … … 

 

 ( Časový limit.) 

 

 Mohu to dokon čit? (Ano.) 

 

 … … prodá s desetinásobným ziskem ke komer čním ú čel ům a 

postaví tam mrakodrap s bytovými jednotkami. D ěkuji. 

 

 

 P ředsedající: Také d ěkuji za p řísp ěvek, na který 

samozřejm ě dostanete písemnou odpov ěď. 

 

 O slovo se dále hlásí pan *******. Prosím. 

 

 

 Pan ******* : Vážená rado, vážení ob čané, všimnul jsem si 

rozpo čtu na májové slavnosti, které se konaly v ned ěli 26. 

kv ětna, a zarazily m ě n ěkteré částky, které se mi zdají být 

trochu p řetažené. 

 

 Celá tato akce podle toho, co mám poznamenáno, stá la 1,8 

milionu korun, z toho zajišt ění služeb a reklamy vyšlo na 640 

tisíc.  

 

 Myslím si, že je to docela vysoká částka a řekl bych, že 

se tady dalo n ěco ušet řit. Byl bych proto rád, kdyby se rada 

vyjád řila k tomu, za co se kolik utratilo. 

 

 Další částka (není uvedeno která) se mi zdá být pom ěrn ě 

vysoká v porovnání s tím, co se vyplatilo na granty  a sociální 

programy, schválené na 16. zastupitelstvu, kde bylo  p řid ěleno 

900 tisíc korun. Nevím jak kdo z vás, ale já bych p referoval 
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spíše sociální programy a granty, kde to má v ětší 

opodstatn ění. 

 

 Další položka, která se mi zdá být hodn ě nadsazená, je 

catering, za který se utratilo 96 tisíc korun. Byl bych proto 

rád, kdybyste se mohli vyjád řit k tomu, kdo se vlastn ě tohoto 

cateringu ú častnil a pro č se utratilo tolik za to, že n ěkdo 

byl pohošt ěn. 

 

 

 P ředsedající: Vzhledem k tomu, že tady není paní 

místostarosta Kleslová, která tuto záležitost řídí, dostanete 

odpov ěď písemnou. (D ěkuji.) 

 

 O slovo se dále hlásí paní *******. Prosím.  

 

 

 Paní ******* : Dobrý den všem! Musím říct, že mi nedává 

spát p řijatý Jednací řád. 

 

 Na své otázky, které jsem tady minule vznesla, jse m 

dostala odpov ěď, ale nesouhlasím s argumenty, které v ní byly 

uvedeny. Proto bych vás cht ěla p řesv ědčit svými argumenty, 

abyste se nad tím znovu zamysleli. 

 

 Na za čátek chci říct, že za nejzásadn ější u tohoto 

Jednacího řádu považuji to, jak jste tento Jednací řád 

projednali. 

 

 Změna Jednacího řádu nebyla uvedena na řádném programu, 

takže já jako ob čanka jsem se až zde na míst ě b ěhem n ěkolika 

minut dozv ěděla, že bude projednáván, takže jsem se tudíž 

nemohla seznámit s tím, co je jeho obsahem. 
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 P řesto jsem se snažila k n ěmu vystoupit, skoro jsem musela 

běžet ke dve řím a pokusit se p řihlásit do rozpravy, ale vy 

jste to projednali tak rychle, že jsem to nestihla.  

 

 Domnívám se proto, že toto není zp ůsob, jakým by 

zastupitelstvo m ělo projednávat v ěci, které se nás, ob čanů 

týkají. 

 

 A nyní k obsahu. 

 

 Výhodu v tom, pro č se Jednací řád zm ěnil, vidíte v tom, že 

předem můžeme ovlivnit vaši rozpravu a vaše argumenty, pro č to 

děláte.  

 

Argumentovala jsem na to tím, že problém je v tom, že 

nejsou zve řej ňovány podklady, takže pokud v bodu programu je 

uvedeno p ět slov, o čem se bude jednat, potom opravdu nevím, 

co je jeho obsahem. 

 

 D ůvody, pro č nechcete zve řej ňovat podklady k zastupitel-

stvu, jste v odpov ědi uvedli t ři, takže by m ě zajímalo, jestli 

jste s nimi všichni ztotožn ěni. 

 

-  První d ůvod je, že vám to nena řizuje zákon, 

-  druhý d ůvod je, že p ředem jsou uve řej ňovány návrhy  

usnesení, ve kterých se to m ůžeme do číst, a 

-  t řetí d ůvod je, že velmi často obsahuji osobní údaje. 

 

Tyto t ři d ůvody bych cht ěla doargumentovat, protože si 

myslím, že nejsou relevantní.  

 

 K tomu, že to zákon nena řizuje, se vyjad řovat nebudu, to 

ponechám stranou.  
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 K tomu, že jsou p ředem zve řej ňovány návrhy usnesení. To je 

sice pravda, ale v usnesení je uvedeno, že dle d ůvodové zprávy 

v p říloze atd. se souhlasí nebo nesouhlasí. P řitom ale tato 

důvodová zpráva zve řejn ěna není, takže mi je opravdu k ni čemu, 

abych v ěděla, co je obsahem jednání. To je tudíž m ůj 

protiargument, protože to mn ě jako ob čance opravdu nepom ůže. 

 

 K tomu, že návrhy usnesení velmi často obsahují osobní 

údaje. 

 

 Jsem p řesv ědčena o tom, že v ětšina materiál ů, které se 

tady projednávají, osobní údaje neobsahuje, v ětšinou se jedná 

o privatizace byt ů apod. 

 

 Z toho, co se mi poda řilo zjistit, m ůj protiargument je, 

že existuje sm ěrnice o nakládání s osobními informacemi, 

kterou vy jako zastupitelé máte k dispozici … … 

 

 ( Časový limit.) 

 

 … … a tam hranatými závorkami jsou vyzna čeny osobní údaje, 

které musíte p ředem ozna čit jako osobní, takže to znamená, že 

v tuto chvíli už asi tyto informace jsou jasné, tak že by bylo 

možné je jednoduše anonymizovat.  

 

 Cht ěla bych se proto na základ ě toho, že jsem nyní 

vysv ětlila své protiargumenty, zeptat, zda by se mohli z de 

přítomní p ředsedové klub ů vyjád řit k tomu, jestli argumenty, 

které jsem dostala jako odpov ědi, když jste nyní navíc slyšeli 

mé argumenty, považujete i nadále za opodstatn ěné, a na 

základ ě toho jestli se stále ztotož ňujete s tím, že se nebudou 

zve řej ňovat podklady k jednání zastupitelstva. 

 

 O velmi krátkou odpov ěď bych prosila te ď hned po ukon čení 
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tohoto bodu na mikrofon. D ěkuji.  

 

 

 P ředsedající: Odpověď dostanete písemn ě, ale samoz řejm ě je 

na p ředsedech klub ů, zda budou chtít následn ě reagovat, 

nicmén ě mou povinností je odpov ědět vám písemn ě. 

 

 Dalším p řihlášeným do rozpravy je pan *******. Prosím. 

 

 

 Pan ******* : Dobré odpoledne, dámy a pánové, dovolím si 

jenom kratší shrnutí. 

 

 P ředně gratuluji panu Zoufalíkovi k jeho nové pozici a 

věřím, že bude ku prosp ěchu spolupráce s ob čany na desítce.  

 

Je to v podstat ě p řesn ě rok, kdy na Praze 10 vznikla 

neformální iniciativa Spole čně pro desítku, jejímž jsem jedním 

z koordinátor ů, a následn ě jsme na podzim zahájili ur čitou 

spolupráci. 

 

 Tato spolupráce pom ěrn ě zdárn ě b ěží a cht ěl bych pod ěkovat 

zejména ú ředník ům Úřadu za to, že s námi opravdu komunikují a 

mají trp ělivost s naší častou naivitou a ur čitým amaterismem, 

který se snažíme odstra ňovat. 

 

 Tato spolupráce v poslední dob ě z r ůzných d ůvod ů pon ěkud 

vázla. Ur čit ě k tomu p řisp ěla i složitá situace v ODS a 

v novém klubu atd. Chápeme to. 

 

 Byly svátky, byly povodn ě, a proto bych cht ěl požádat 

nového pana starostu, aby až pomine ur čitá doba hájení, 

protože on na radnici není žádný nová ček, byl hnacím motorem 

této spolupráce.  
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 Myslím si, že máme rozpracovánu celou řadu v ěcí, o kterých 

tady tém ěř nemluvíme, a myslím si, že je to velká škoda, 

protože je to v ěc, kterou se m ůžeme spole čně krom ě toho, že 

máme řadu odlišných názor ů řadu v ěcí, chlubit. 

 

 Když jsem dnes sledoval pr ůběh jednání, stále se mi 

vracejí ony koncepce. 

 

 Na vilu Karla Čapka mám ur čitý názor jako ob čan, jako 

částe čný intelektuál, ale na Praze 10 nemáme hlavn ě po řádnou 

kulturní koncepci. My ji prost ě nemáme, takže když potom 

děláme krok tohoto charakteru, který bych výslovn ě neodmítal, 

on skute čně nikam nezapadá. Je to krok díl čí, zatímco v ěci, 

jako jsou divadla, strašnická škola atd., jsou pros t ě 

realitou. Op ět je za nimi n ějaký p říb ěh, ale je to prost ě 

pravda. 

 

 Pokud sem člov ěk p řijede jako ob čan, nemá kde zaparkovat, 

a proto parkuji v nákupním centru Eden. Je to složi tý p říb ěh, 

všichni ho znáte. 

 

 Když jdu kolem kulturního domu Eden, je to skute čně 

tristní. Rad ěji bych hovo řil t řeba o tom, jak s tímto prázdným 

prostorem naložíme, než abych dlouze hovo řil o p řínosu Karla 

Čapka pro český národ, který nijak nezpochyb ňuji. 

 

 Je to tudíž o koncepcích, kulturní strategii atd. Máme 

jich celou řadu. 

 

 Bavili jsme se tady hodn ě o povodních, takže bych cht ěl 

poděkovat všem zú častn ěným, což tady už bylo zmín ěno, ale 

cht ěl bych vyzdvihnout, že t řeba i v rámci toho našeho 

„spole čně“ … … 
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 ( Časový limit.) 

 

 … … docela fungovala prostá ob čanská komunikace. Prost ě 

jsme si volali. 

 

 Bohužel to tak úpln ě nefungovalo a byla to chyba i z naší 

strany, protože jsme si zp ětn ě uv ědomili, že jsme 

nekontaktovali Ú řad. Možná jsme n ěkteré informace paradoxn ě 

měli d říve, i když je pravda, že také ne z magistrátu. 

 

 Když jsem tady slyšel onu kritiku magistrátu, napa dá mě, 

že se asi na to v dnešní dob ě nedá spoléhat a je pot řeba, aby 

si m ěstské části tyto v ěci p řipravovaly zejména samy, a pokud 

do budoucna bude magistrát schopen pomoci, pak to b ude jedin ě 

dobře. 

 

 Kritizovat ale v dalších letech magistrát, a ť už bude 

konstelace jakákoliv, asi nemá smysl. Tady to „spol ečně“ ale 

skute čně zafungovalo. 

 

 Toto je tudíž moje p řání. Cht ěl bych, abychom tuto 

spolupráci zase trochu více rozeb ěhli, znovu bych rád 

zdůraznil, že Spole čně pro desítku je neformální platforma a i 

když je mi jasné a všichni víte, o čem mluvím, že n ěkterá 

sdružení na Praze 10 n ěkterým z vás zkrátka a dob ře nejsou po 

chuti, Spole čně pro desítku je tady pro ur čitou spolupráci a 

nemáme pot řebu cenzurovat, stejn ě jako vy necenzurujete, kdo 

tady s vámi sedí v sále. 

 

 D ěkuji za pozornost. 

 

 

 P ředsedající: Také d ěkuji za p řísp ěvek. 
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 Poslední p řihlášenou do diskuse je paní *******. Prosím. 

 

 

 Paní ******* : Ješt ě jednou dobrý den! Na záv ěr bych v bod ě 

„Různé“ cht ěla uvést jenom krati čkou poznámku, protože nebyla 

příležitost p řihlásit se k bod ům, které se týkaly povodní. 

 

 Práv ě proto, že jsme si dob ře v ědomi toho, jak to jako 

Úřad nemáte snadné a jak je tady odd ělena státní správa a 

samospráva, p řesto je pot řeba se k povodním zeptat. 

 

 Mám te ď na mysli stavby v okolí Hamerského rybníka, na 

kaskády Boti če atd., to, co všechno bylo po roce 2002 povoleno 

v oblastech, které byly tehdy zaplaveny. 

 

 Prosím, abyste se pokusili p řijmout n ějaká opat ření, aby 

se tato situace zbyte čně pravideln ě neopakovala. M ěstská část 

prost ě územní plán m ůže v tomto sm ěru upravit. 

 

 Záv ěrem bych jenom ráda zd ůraznila to, co řekl i m ůj 

předřečník, že v souvislosti s vilou Karla Čapka jde práv ě o 

ty koncepce, o to, aby to nebylo „jupí, vila Karla Čapka je 

k mání“, ale aby to bylo o tom „ano, v rámci naší d louhodobé 

činnosti to n ěkam zapadá a máme lidi, kte ří to budou um ět 

dobře provozovat“. 

 

 D ěkuji vám. 

 

 

 P ředsedající: Já vám také d ěkuji, paní *******. 

 

 P řichází na řadu blok, ve kterém se do rozpravy hlásí 

zastupitelé, konkrétn ě paní Hájková. Prosím. 
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 Paní Hájková: Já jsem sv ůj p řísp ěvek vlastn ě cht ěla říct 

jako reakci na vystoupení pana *******, takže se te ď budeme 

trochu vracet zp ět k hazardu, a proto si myslím, že i náš 

Jednací řád by se m ěl asi upravit, abychom mohli na sebe 

reagovat, a to jak my na hosty, tak hosté na nás, z astupitele, 

bezprost ředně. 

 

 Omlouvám se proto, že se vracím zp ět k hazardu, protože 

pan ******* tady vlastn ě vznesl požadavek, jestli by si jeho 

návrh n ěkdo nep řisvojil. 

 

 Cht ěla bych k tomu říct, že si ho p řisvojit nechci a 

cht ěla bych to od ůvodnit. 

 

 Ústavní soud nedávno p řijal pr ůlomové rozhodnutí, na 

základ ě kterého si každá obec m ůže zvolit, zda bude chtít na 

svém území omezit nebo zcela zakázat videoloterijní  terminály, 

které p ůvodn ě spadaly pouze do kompetence ministerstva 

financí. 

 

 Téma regulace hazardu je v poslední dob ě hodn ě 

medializované. N ěkteré m ěstské části v Praze vyhlásily nulovou 

toleranci k regulaci hazardu a já osobn ě, p řestože mám k t ěmto 

aktivitám velký odpor, jsem p řemýšlela nad tím, jestli nulová 

tolerance k hazardu tento problém vy řeší, nebo jestli ho 

naopak ješt ě náhodou nezhorší. 

 

 Ur čit ě se shodneme na tom, že pravidla v oblasti hazardu 

pot řebujeme. V sou časné dob ě se však tento boj zam ěřuje pouze 

na herny a zleh čování nebezpe čí ostatních forem hazardu, 

posiluje ve řejné mín ění, že hazard se odehrává pouze v hernách 

a restauracích, kde jsou automaty. Ostatní formy ha zardu se 
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jeví jako neškodná zábava, a proto je logické, že s e oslabením 

jedné formy hazardu posílí ty ostatní. 

 

 Český institut pro výzkum a diktologie na toto téma 

uspo řádal v lo ňském roce konferenci, ze které jasn ě vyplynulo, 

že zákaz hazardu neboli prohibice je velmi neú činný nástroj, 

který naopak nahrává mafiím. Nulová tolerance není řešením, 

tyto aktivity by se p řesunuly do tzv. šedé zóny. 

 

 Te ď se dostávám k podstat ě. 

 

 Magistrát hlavního m ěst Prahy, jak už tady pan ******* 

zmi ňoval, p řipravuje novou obecn ě závaznou vyhlášku k regulaci 

hazardu. 

 

 Domnívám se, že tato nová vyhláška by m ěla jasn ě stanovit 

pravidla ohledne regulace nejen výherních hracích a utomat ů, 

ale i videoterminál ů, provozování sázkových her, loterií a 

jiných podobných her, že nesta čí pouze ur čit místo a hodinu 

provozování. 

 

 Doufám, že touto novou vyhláškou dojde k nastavení  

jasných, transparentních pravidel ve vztahu k regul aci hazardu 

a zárove ň že také dojde k rapidnímu snížení po čtu míst, na 

kterých lze provozovat loterie a jiné podobné hry. 

 

 V t ěchto dnech  by m ělo být zahájeno p řipomínkové řízení 

ve všech pražských m ěstských částech, … … 

 

 ( Časový limit.) 

 

 … … které se k nové vyhlášce mohou vyjád řit. Vzhledem 

k tomu žádám o jasné stanovisko nového pana starost u k této 

věci: 
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-  v jakém stavu jsou p řipomínky ze strany m ěstské části 

Praha 10, 

-  jak se k návrhu vyhlášky staví a 

-  pokud byly, pak jaké p řipomínky byly p ředány za m ěstskou 

část Praha 10 magistrátu. 

 

Děkuji za pozornost. 

 

 

 P ředsedající: Také d ěkuji. Mile jste m ě p řekvapila, paní 

Hájková, jsme na stejné stran ě řešení v ěci. 

 

 Pokud jde o nulovou toleranci m ůžu vám říct, že na Praze 

10 už máme zkušenost, že nám tady vznikají černé herny, takže 

městská část k této záležitosti p řistoupila tak, že pro 

dalších 12 m ěsíc ů, protože vyhláška platí vždy jeden rok, 

snižuje v Praze 10 po čty míst o 53 %, takže si myslím, že jsme 

tím snížili jejich po čet pom ěrn ě výrazn ě, nicmén ě 

nepřibližujeme se k nule, která tady zazn ěla z úst pana 

*******. 

 

 Dostanete tudíž písemnou informaci, nicmén ě opakuji pro 

vás, kte ří jste v tomto sále, že pro dalších 12 m ěsíc ů platí 

mínus 53 procent. 

 

 O slovo se hlásí pana Narovec. Prosím.  

 

 

 Pan Narovec: Jenom chci reagovat na slova paní *******, 

která vyzvala všechny p ředsedy klub ů. Reaguji proto za klub 

TOP 09 tak, že souhlasíme s tím, aby se po dostate čně 

anonymizaci d ůvodové zprávy k jednotlivým bod ům zve řej ňovaly. 
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 P ředsedající: O slovo se dále hlásí pan Richter. Prosím. 

 

 

 Pan Richter: Děkuji. Dámy a pánové, cht ěl bych říci 

několik poznámek a pokusím se zareagovat na p ředřečníky z řad 

občanů a následn ě bych ješt ě řekl n ěco o sob ě. 

 

 Pokud jde o spolupráci s ob čanskými sdruženími, jsem 

přesv ědčen o tom, že musí fungovat i nadále a pan starosta 

Zoufalík to jasn ě deklaroval.  

 

Na druhou stranu vám řeknu, co jsem ud ělal jako jeden ze 

svých posledních krok ů v pozici starosty.  

 

 Na zastupitelstvu máme 14 ob čanských sdružení, která se 

sdružují do subjektu, který se jmenuje „Spole čně pro desítku“, 

ale byl bych nerad, aby se zastupitelstvo nechalo o vlivnit 

t řeba n ějakou užší skupinou ob čanských sdružení, a proto jsem 

si dovolil na minulé rad ě městské části p ředložit seznam všech 

občanských sdružení, která p ůsobí na Praze 10. Pro vaši 

představu je jich necelých tisíc. 

 

 Každému z t ěchto ob čanských sdružení odešel dopis, že 

s ním chceme spolupracovat, vstoupit do participace  a řešit i 

jednotlivé konkrétní oblasti, kterými se tato ob čanská 

sdružení zabývají. 

 

 Jsem proto p řesv ědčen, že naopak jsme v souladu, protože 

tuto spolupráci rozši řujeme a lidí z t ěchto sdružení bude 

v tomto sále brzy daleko více a jsem za to rád, tak že tato 

spolupráce bude samoz řejm ě pokra čovat a bude daleko širší. 

 

 Pokud jde o povodn ě situace je samoz řejm ě komplikovaná, 
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složitá, ale jsem p řesv ědčen, že jsme ji zvládli dob ře, 

profesionáln ě. Dotaz zn ěl na zm ěnu územního plánu, p řípadn ě na 

povolování či nepovolávání staveb. 

 

 Já s tím souhlasím, ale je pot řeba to velmi bedliv ě 

sledovat. Na druhou stranu jsme v dob ě, která je unikátní, 

možná t ěmito živelnými katastrofami komplikovaná a pokud 

bychom postupovali v tomto duchu, museli bychom asi  vy čítat 

Karlu IV. stavby, které byly v roce 2002 zatopeny. 

 

 Dnes by byly zatopeny také, kdyby nebyly postaveny  

protipovod ňové bariéry, které hlavní m ěsto Praha schválilo 

někdy v roce 2003 a které jsou unikátní v rámci celé Evropy. 

Pokud by tam tyto bariéry nebyly, byly by dnes zato peny r ůzné 

stavby na území toho nejužšího centra památkové rez ervace. 

 

 Jde tudíž opravdu spíše o to dívat se na to objekt ivn ě, 

nicmén ě já tomuto dotazu rozumím. Je však pot řeba takto na to 

nahlížet. 

 

 Uvedl bych ješt ě svou osobní prosbu, apel k noviná řům, 

kte ří jsou v sále, a k jednotlivým ob čanům a zastupitel ům. 

 

 V tuto chvíli jsem zaznamenal, že v Českém rozhlase b ěží 

zpráva o tom, že jsem rezignoval na post starosty p roto, že 

jsem nezvládl evakuaci lidí. 

 

 Reaguji na to jenom tak, že evakuaci jsme zvládli na 

jedni čku. Nedošlo k ohrožení žádného života, lidi jsme 

evakuovali naprosto bez problém ů v maximálním časovém 

předstihu a tito lidé jsou zp ět ve svých domovech. 

 

 Byli jsme první v celé Praze, kte ří evakuovali, takže 

jasn ě říkám, že toto není d ůvodem personálních zm ěn na radnici 
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městské části Praha 10. D ěkuji vám. 

 

 

 P ředsedající: Ješt ě bych dodal, že evakuaci jsme zvládli 

práv ě proto, že jsme se nemuseli opírat o magistrát. Ve 

chvíli, kdy bychom se o magistrát op řeli, možná bychom tady 

rezignovali úpln ě všichni. 

 

 Dále se o slovo hlásí pan Svoboda. Prosím. 

 

 

 Pan Svoboda: Děkuji za slovo, pane starosto. 

 

 V souvislosti s podobnou logikou mediální manipula ce, 

která se s námi bohužel d ěje, se chci vrátit k tématu, které 

mě vyprovokovalo ke stisknutí tla čítka k p řihlášení se do 

diskuse a kterým je problematika loterií. 

 

 V Poslanecké sn ěmovně se loteriím v ěnuji léta, krom ě toho 

jsem byl v minulosti sportovcem. Říkám to proto, že m ě ke 

sportu pojí láska aktivního sportovce a sou časn ě i člov ěka, 

který se snaží sportu pomáhat. 

 

 Loterie v České republice v zásad ě sloužily k sanování 

pot řeb sportu a sportovc ů. V souvislosti s tím, co se odehrálo 

především v Sazce, tento zdroj a zp ůsob financování byl de 

facto eliminován. 

 

 Zákonodárci ve snaze pomoci sportu, ale p ředevším pod 

úpěnlivou snahou pomoci svým starost ům vymysleli nový 

loterijní zákon, který ale bohužel není to pravé o řechové. 

 

 St ěžejní roli v tomto smyslu hrají média, a proto jsem  

začal onou paralelou toho, co se stalo v souvislosti s  
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komentá řem k odstoupení Milana Richtera. 

 

 Nikdo mi dodnes ne řekl, jak je to z hlediska loterií 

s t ěmi patologickými jevy. Bojím se, že kdybych umístil  jednu 

„ čty řkovou“ restauraci vedle herny, pak bych t ěchto 

patologických jev ů u té čty řky našel více než u té herny. 

 

 Nejsem obhájcem loterií, ale na druhou stranu je t o v tuto 

chvíli jeden z mála zdroj ů, které napomáhají sportu, takže p ři 

hodnocení a posuzování tzv. nulové tolerance m ě napadá pouze 

jedno. 

 

 Ono je takové sladké tajemství, že nové technologi e, te ď 

mám na mysli p ředevším internet, zp ůsobily, že se toto 

gamblerství p řenáší p ředevším na internet, který je, aspo ň 

v České republice, nepostižitelný.  

 

 V rámci parlamentu jsme se mnohokrát snažili modif ikovat 

zákon, upozor ňovat na problém, že internetové sázení v České 

republice se d ěje ilegáln ě, že z toho český stát nemá ani 

korunu a že by se s tím m ělo n ěco d ělat. 

 

 Postoj už jednou dnes citovaného ministra Kalouska  … …  

 

 ( Časový limit.) 

 

 … … je takový, že se s tím nedá nic d ělat. 

 

 Zajímavé ovšem je, že v mnoha jiných zemích v četn ě 

takových, jako je Itálie a další, lze internetové s ázení, 

které nemá licenci na území dané zem ě, eliminovat. 

 

 Podotýkám, že v ětšina obrat ů z loterií je dnes už na 

internetu, tento podíl se bude nadále zv ětšovat a Česká 



P10-068058/2013 

 
Zveřejn ěna je upravená verze stenozáznamu z d ůvodu dodržení p řiměřenosti 
rozsahu zve řej ňovaných osobních údaj ů podle zákona č. 101/2000 Sb., o 
ochran ě osobních údaj ů.  
 

82 

republika bude dále p řicházet o více a více pen ěz, takže m ě 

napadá r čení, aby „s vani čkou nebylo vylito i dít ě“. 

 

 V tuto chvíli, kdy sázení je dnes p řece jenom v uzav řených 

prostorách a na ulici, jsem nezaznamenal p řípad, že by n ěkde 

něco rušilo. Z léka řského za řízení v Bohnicích asi budou 

schopni nám dát n ějaké údaje o tom, že tady negativní 

patologické jevy jsou, že jsou v ur čitém rozsahu a že jsou 

spole čnosti škodlivé. 

 

 Na druhé stran ě nejlepší obranou proti t ěmto špatným jev ům 

je práv ě sport a soustavná sportovní činnost. V tuto chvíli 

hovo řím i jako p ředseda finan čního výboru m ěstské části, kdy 

tady mnoho koleg ů a kolegy ň v četn ě vedoucího ekonomického 

odboru vám potvrdí, že výpadek této částky je prost ě znát, 

takže jsme museli omezit jiné aktivity a snahy na m ěstské 

části, protože tyto peníze prost ě nep řicházejí. 

 

 D ěkuji za pozornost. 

 

 

 P ředsedající: Také d ěkuji. Dalším p řihlášeným do rozpravy 

je pan tajemník Martin Slavík. Prosím. 

 

 

 Pan Slavík: Děkuji, pane starosto. Jenom bych cht ěl 

reagovat na paní *******, která zde vystoupila s do tazem na 

majetkové výro ční zprávy a ú četní záv ěrky. 

 

 Konzultoval jsem to s panem ředitelem a je pravda, že na 

majetkovém webu uvedeny nejsou, protože tento web j e 

v rekonstrukci. Bohužel to tam není uvedeno, nicmén ě na 

hlavním portálu justice.cz by všechny tyto dokument y m ěly být 

umíst ěny. 
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 P ředpokládám tudíž, že tím je tento dotaz zodpov ězen. 

Děkuji. 

 

 

 P ředsedající: Také d ěkuji. Jako poslední se do rozpravy 

hlásí paní kolegyn ě Cabrnochová. Prosím. 

 

 

 Paní Cabrnochová: Děkuji, pane starosto. 

 

 Byl zde vznesen dotaz ohledn ě zve řej ňování d ůvodových 

zpráv, které jsou sou částí materiál ů, které mají zastupitelé 

k dispozici pro jednání zastupitelstva. 

 

 Za stranu Zelených mohu říct, že podporujeme zve řej ňování 

důvodových zpráv, samoz řejm ě o čišt ěných od veškerých citlivých 

údaj ů tak, aby odpovídaly zákonu. 

 

 

 P ředsedající: Děkuji poslední p řihlášené do diskuse. 

Nevidím nikoho dalšího, kdo by se ješt ě hlásil do rozpravy, 

takže tím kon čím jednání dnešního zastupitelstva.  

 

 Ješt ě upozor ňuji na to, že další jednání zastupitelstva 

svolávám na 24. 6. Budu se t ěšit. 

 

 Dámy a pánové, d ěkuji vám. 

 

 

 (Jednání zastupitelstva ukon čeno v 15.42 hodin.) 


